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عزم جدی
 دولت ومجلس تامین 
ارزان کالاهای اساسی 

مردم است

 شوراهای شهر و روستا 
مرجع صدور حکم 
تغییر کاربری
 نیست

روحانی:

هفته نامه
سیاسی ، اقتصادی

۱۰ میلیون خانوار وام یک میلیون تومانی دریافت می کنند

رییس جمهوری از اقدامات جبرانی دولت به خانوارها در شرایط 
کرونایی خبر داد و گفت:  تا پایان سال به نزدیک ۳۰ میلیون نفر- 
۲۹.۷ میلیون نفر-ماهانه ۱۰۰ هزارتومان بلاعوض پرداخت می شود 
و ۱۰ میلیون خانوار هم وام یک میلیون تومانی دریافت می کنند که 

بازپرداخت آن ۳۰ ماهه است.
به گزارش »هم قلم«، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی 
روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به آغاز طرح جامع 
مقابله با کرونا از  اول آذرماه اظهارداشت: این طرح در شهرهایی که 

وضعیت قرمز، نارنجی و زرد دارند، اجرایی و عملیاتی خواهد شد.
وی  با یادآوری محدودیت های کرونایی در زمان آغاز شیوع کرونا در 
اسفند ماه سال گذشته، گفت: در واقع در آغاز شیوع کرونا که مربوط 
به اسفند سال قبل و فروردین امسال بود که ما یک دوره  بسیار سخت 
داشتیم. مقرراتی وضع شده بود که مردم همکاری خوبی کردند و وقتی 

ما وارد اردیبهشت شدیم، فشار کرونایی کاملا کم شد.
روحانی افزود: از اوایل اردیبهشت که فشار کم شده بود تا امروز 
حدود ۶ ماه از آن زمان می گذرد، در این مدت متاسفانه در برخی 
استان ها با موج دوم و اخیرا هم با موج سوم کرونا مواجه شدیم که 

تصمیم بر تعطیلی هوشمند شهرها گرفتیم.
رییس جمهوری افزود: هدف اصلی این است که انتقال ویروس را 
کنترل کنیم و انتقال ویروس به کمترین حد ممکن برسد. افراد مبتلا 
را سریعتر شناسایی و درمان کنیم و افرادی که باید قرنطینه شوند،  
بدون نیاز به بستری شدن به خوبی مراقبت شوند. تجمع و تردد را 

کاهش دهیم.  
روحانی با یادآوری اینکه بعضی جاها ناچار به تعطیلی شدیم تا 
تجمع و تردد کم شود،  ادامه داد:  قبلا می گفتیم همه پروتکل ها را 
مراعات کنند به خاطر این که خودتان و اقوامتان سالم بمانید و فشار از 

دوش کادر درمانی کاهش پیدا کند.
وی گفت: الان علاوه بر اینها ما تمام اصول را مراعات کنیم برای 
این که فشار اقتصادی بر کسب و کارها و فعالیت های اقتصادی هرچه 
سریعتر کم شود. اگر همه دستورالعمل ها را مراعات کنند، ممکن است 
این تعطیلی ها به ۱۰ روز برسد اما اگر مراعات نکنیم ممکن است این 

دو هفته به نقطه مطلوب نرسد.
و  پویا  الزمات موفقیت محدودیت ها  با تشریح  رییس جمهوری 
تعطیلات گفت: اولین الزام موفقیت این طرح مسوولیت پذیری آحاد 
مردم است. این تعطیلات برای این بود که به مردم بگوییم ویروس 
کرونا خیلی جدی است و همه باید مراعات کنیم. بحث سر تعطیلی 
نبود که مغازه ای بسته شود. بحث این بود که مردم در فاصله های 

اجتماعی و برنامه های دورهمی مراعات کنند و جمع نشوند.

علت بسیاری از ابتلاها دورهمی های خانوادگی است
 روحانی با بیان اینکه دورهمی ها بیش از کسب و کارها مشکل 
ایجاد کرده است، ادامه داد: وقتی فردی فوت می کند، مردم در تشییع 
جنازه او شرکت می کنند می گویند اگر شرکت نکنیم بد است.  این 

می گفتند  قبلا  است.   ایجادکرده  بسیاری  جمع شدن ها مشکلات 
باید مراقب عطسه و سرفه بود. تحقیقاتی که اخیرا انجام شده، نشان 
می دهد که خود حرف زدن و صحبت کردن هم افشانه های تنفسی را 
منتشر می کند که این افشانه ها ممکن است سنگین یا سبک باشد. 
در این شرایط وقتی افراد دور هم جمع می شوند و ماسک هم برداشته 
می شود اگر یک نفر مبتلا باشد، خود به خود باعث ابتلای بقیه می شود.

رییس دولت دوازدهم با یادآوری اینکه امروز بسیاری از ابتلاها، 
کاملا  بیمار  نفر  دو  یا  یک  می بینیم  گاهی  گفت:  است،  خانوادگی 
بنابراین  است.  کرده  مبتلا  را  همه  علامت ضعیف،  با  یا  بی علامت 
مسئولیت پذیری آحاد افراد جامعه الزام نخست است تا این محدودیت 

اثربخش باشد.
داد:  ادامه  و  برشمرد  مصوبات  اجرای  ضمانت  را  دوم  الزام  وی 
مصوبات بسیاری تصویب کردیم. امروز هم مصوباتی داشتیم. اینکه 
مرکب روی کاغذ باشد تاثیر ندارد. مصوبات باید اجرا شود. عده ای 
زیادی از مردم مصوبات را  اجرا می کنند اما افرادی کمی بی مبالات 
هستند بنابراین باید دستگاه هایی که مسئولیت ضمانت اجرا بر دوش 
آنان است مانند دستگاه های ناظر  بر اجرا، قوه قضاییه، نیروی انتظامی، 
بسیج، تعزیرات، اتحادیه ها و همه کسانی که از طریق قرارگاه مصوبات 
به طور مرتب به آنان ابلاغ و اطلاع رسانی می شود، باید اقدام کنند و 

پایش مستمری داشته باشند.

تردد افراد با کارت ملی و کارت شناسایی معتبر
رییس دولت دوازدهم از ارائه پیشنهادی در جلسه امروز ستاد خبر 
داد که قرار است قرارگاه آن را بررسی کند و گفت: بر اساس این 
پیشنهاد همه افراد جامعه باید کارت ملی یا کارت شناسایی معتبر 
با شماره ملی همراه خود داشته باشند تا به فرد مبتلا اجازه ندهیم 
وارد سیستم حمل و نقل، محل اجتماعات یا فضای کسب و کار شود.

وی همکاری و همراهی دستگاه های دولتی و غیردولتی را به عنوان 
الزام سوم مورد تاکید قرار داد و گفت: در اجرای طرح جامع باید همه 
دستگاه ها دست به دست هم بدهند و این کار با موفقیت به سرانجام 

برسد.
 روحانی الزام چهارم را کمک و همیاری خیرین، بسیج، هلال احمر 
و حتی سمن ها دانست و گفت: همه باید در این زمینه یاری و کمک 
کنند مخصوصا به افرادی که در قرنطینه هستند و امروز اعلام شد که 
روزانه ۱۰۰ هزار تست سریع انجام خواهد گرفت و این کار موضوع 
مهمی است که اگرچه با آن تعداد مبتلایان افزایش می یابد ولی از 

طرف دیگر شمار مرگ و میر و بستری ها کاهش پیدا خواهد کرد.
وی الزام پنجم را اطلاع رسانی به موقع، شفاف و روشن ذکر کرد 
و گفت: تصمیماتی که اینجا یا در قرارگاه اتخاذ می شود و توصیه ها و 
پروتکل هایی که وزارت بهداشت دارد، باید با زبان روشن، صریح و واضح 

به مردم ابلاغ شود.
رییس جمهوری گفت: مسئله ششم اقناع سازی مردم است. مردم 
باید قانع شوند که در این شرایط راه دیگری نداریم چرا که واکسن 
و دارویی مطمئن نداریم بنابراین هیچ راهی جز اجرای توصیه ها و 
بهداشتی،  اصول  مراعات  و  فاصله ها  رعایت  و  پزشکی  پروتکل های 

دورهم جمع نشدن ها و کاهش تردد نداریم.

کاهش ساعت تردد شبانه
وی افزود: یکی از مصوبات این بود که تردد شبانه از ساعت ۹ شب 
کاهش پیدا کند به دلیل این که بسیاری از این دورهمی ها ناشی از 
این ترددها است و اگر تردد قطع شود دورهمی ها کاهش می یابد. 
در کنار این کارها باید طرح های مکمل هم پیدا و اضافه کنیم که به 

نتیجه برسیم.
ادامه در صفحه۲

صفحه۳صفحه 4

 کمک بلاعوض دولت به 
۳۰ میلیون نفر
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به  بودجه  اتکا  مستمر  کاهش  جمهوری  رییس 
نفت در طول سال های دولت یازدهم و دوازدهم را از 
دستاوردهای بزرگ اقتصاد مقاومتی برشمرد و تاکید 
تامین  صرف  کشور  نفتی  درآمدهای  افزایش  کرد: 
امکانات برای تقویت زیرساخت های توسعه ای کشور 

خواهد شد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از پایگاه اطلاع ریاست 
جمهوری،  حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی 
عصر شنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت با 
اشاره به بررسی دقیق لایحه بودجه در جلسات صبح و 
عصر دولت در هفته جاری، اصلاح ساختاری بودجه و 
توجه به محورهای اصلی آینده نگرانه در بودجه ۱4۰۰ 

را ضروری دانست.
به  بودجه  اتکا  مستمر  کاهش  جمهوری  رییس 
نفت در طول سال های دولت یازدهم و دوازدهم را از 
دستاوردهای بزرگ اقتصاد مقاومتی برشمرد و تاکید 
تامین  صرف  کشور  نفتی  درآمدهای  افزایش  کرد: 
امکانات برای تقویت زیرساخت های توسعه ای کشور 

خواهد شد.
روحانی ادامه پرشتاب تکمیل پروژه های ریلی برای 
استفاده از ظرفیت ژئوپولتیک ایران، تقویت زیرساخت 
الکترونیکی کشور برای شتاب دهی به اقتصاد دانش 
بنیان و همچنین ادامه طرح های فقرزدایی را از جمله 
محورهای رویکرد آینده نگر در لایحه بودجه ۱4۰۰ 

عنوان کرد.

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت؛

روحانی: اصلاح ساختاری، مبنای لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۰ خواهد بود

بسیج طرح قرنطینه یک میلیون نفر از افراد 
مشکوک کرونا را اجرا می کند

سئول بسیج جامعه پزشکی با تشریح طرح حاج 
قاسم سلیمانی گفت: در این طرح یک میلیون نفر 
افراد مشکوک و مبتلا به کرونا در قرنطینه قرار  از 
افراد  این  از  ماه  یک  مدت  به  بسیج  و  می گیرند 

حمایت خواهد کرد.
عمومی  روابط  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
اظهار داشت:  بسیج جامعه پزشکی، محمد صادقی 
حوزه های  عوامل  تمام  کرونا  بیماری  دوران  در 
درمان زحمات  و  بهداشت  کادر  میدانی  و  عملیاتی 
زیادی کشیدند، اما آن ها به تنهایی نمی توانند سرعت 
بلکه  کنند،  کنترل  را  فراگیر  ویروس  این  عملکرد 
همکاری سازمان ها و نهادهای دیگر هم برای تحقق 

این امر لازم و ضروری است.
سلیمانی  قاسم  حاج  شهید  طرح  در  افزود:  وی 
محوریت کار با وزارت بهداشت است و عوامل بسیج 
در سطح کشور به عنوان همکاران و کمک کنندگان 
به کادر بهداشت و درمان برای از بین بردن بیماری 

کمک خواهند کرد.
تصریح  کشور  پزشکی  جامعه  بسیج  مسئول 
کرد: رهبر معظم انقلاب در دیدار اخیر با مسئولان 
کشوری و اعضای ستاد کرونا درخواست کردند تا از 
به  اجرایی  دستگاه های  و  کشور  ظرفیت های  تمام 
خصوص از امکانات بسیج برای مقابله با این بیماری 
استفاده شود، بر همین اساس فرمانده کل سپاه به 
بسیج جامعه پزشکی دستور داد تا به عنوان بازوان 

علمی سپاه وارد عمل شوند.
صادقی اضافه کرد: در همین راستا تعداد بسیار 
زیادی از اساتید نخبه و کارکشته دانشگاه های علوم 
پزشکی به خواسته ما برای نوشتن طرح شهید حاج 
قاسم سلیمانی و عملیاتی شدن آن وارد عمل شدند.

صادقی ادامه داد: در حال حاضر طرح حاج قاسم 
مورد تایید وزارت بهداشت و بسیج مستضعفین قرار 
گرفته و برای اجرا به دانشگاه های علوم پزشکی ابلاغ 

شده است.
فرد  با  که  کسانی  و  بیمار  کرد:  اظهار  وی 
آن ها  تست  جواب  و  اند  بوده  تماس  در  کرونایی 
مثبت شده است باید از جامعه جدا شده و در خانه 
بمانند. ۸۰ الی ۹۰ درصد مبتلایان امکان استفاده 
مابقی  است  لازم  و  دارند  را  خانگی  قرنطینه  از 
افرادی که امکان ماندن در منزل برای آنان میسر 
دستگاه های  اقامت های  و  مهمان سراها  از  نیست 

ذی ربط استفاده کنند.
محوریت  گفت:  پزشکی  جامعه  بسیج  مسئول 
کرونا  به  مبتلا  یا  مشکوک  افراد  قرنطینه  ما  طرح 
خواهد بود؛ یعنی به جای ۸۰ میلیون ایرانی تنها یک 
میلیون نفر را در طول یک ماه برای ماندن در منزل 

حمایت خواهیم کرد.
مسئول بسیج جامعه پزشکی تاکید کرد: محدود 
کردن یک میلیون نفر در طول ماه خیلی ساده تر از 
محدود کردن ۸۰ میلیون نفر است که بعد از تحقق 
افراد  همان   ... و  دارویی  پزشکی،  نیازهای  امر  این 
در  نمایان می شود که  بضاعت  و کم  قرنطینه شده 

طرح حاج قاسم این افراد حمایت خواهند شد.
به گفته صادقی مسئولیت کارهای فنی بر عهده 
وزارت بهداشت و همه حمایت ها و اقدامات حمایتی 
ائمه جمعه  مساجد،  بسیج، خیرین،  عهده  بر  دیگر 

و... خواهد بود.

۱۰ میلیون خانوار وام 
یک میلیون تومانی 
دریافت می کنند 

ادامه از صفحه اول
روحانی ادامه داد: الزام هفتم اقدام صدا و سیما برای 
ساعات فراغت مردم است. وقتی به مردم می گوییم در 
خانه بمانید خیلی مهم است که صدا و سیما برنامه های 
شاد داشته باشد و بتواند وقت مردم را به خوبی پر کند 
و آموزنده باشد و دانشگاه ها و آموزش و پرورش هم از 
طریق فضای مجازی بتوانند کلاس های درس را ادامه 
دهند و در خانه با استاد و معلمشان در تماس باشند که 

این هم جزو الزاماتی است که باید اجرا شود.
رییس جمهوری الزام هشتم را اقدامات حمایتی و 
جبرانی ذکر کرد و گفت: با توجه به اینکه دو هفته کسب 
و کار و فعالیت های اقتصادی مردم تعطیل می شود، باید 
در حدی که توان و امکانات داریم، مردم را یاری و کمک 
حدود  برای  شد  مصوب  امروز  دلیل  همین  به  کنیم 
نزدیک ۳۰ میلیون نفر- ۷/۲۹ میلیون نفر - ماهانه تا 
پایان امسال هر ماه ۱۰۰ هزار تومان بلاعوض پرداخت 
کنیم. همچنین برای ۱۰ میلیون خانوار هم مقرر شد وام 
یک میلیون تومانی در اختیار آنها قرار بگیرد. شبیه همان 
وامی که اوایل سال در اختیار مردم قرار گرفت و آن وام 

هم ۳۰ ماهه است و مردم بازپرداخت می کنند.
روحانی افزود: مسئله پرداخت پول گاز و مشکلاتی 
که برای چک به وجود می آید و موارد دیگر که مشابه 
چیزهایی است که ما در اوایل سال برای موارد متعدد 
تصویب کرده بودیم و یک امهالی یک ماهه و دوماهه و یا 
4 ماه دادیم برای اینکه مشکلاتی که احتمالاً پیش روی 

مردم است، کاسته شود.
برای  همکاری  و  همراهی  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
موفقیت طرح جامع مقابله با کرونا و محدودیت های پویا 
اظهارداشت: اگر تمام مردم دستور العمل ها را مراعات 
کنند و دورهمی ها را کنار بگذارند و تجمعات غیرضرور 
شرکت نکنند و ترددها را کاهش دهند نیاز به تعطیلی 
نداریم. در واقع این تعطیلات برای این بود که به مردم 
بگوییم شرایط، شرایط سخت و هشدار است. امیدوارم 
مردم با مراعات خود هم تعطیلات را کوتاه کنند و هم 

نقل و انتقال بیماری و هم فوتی ها را کاهش دهند.

ابلاغ ماموریت روحانی به 
نوبخت درباره حمایت از 

اقشار کم برخوردار
معاون دفتر رئیس جمهوری از ابلاغ ماموریت روحانی 
به محمدباقر نوبخت رییس سازمان برنامه و بودجه برای 
طراحی اقدامات حمایتی دولت از اقشارکم برخورداری 
اعمال  زمان  در  کارشان  و  کسب  تعطیلی  اثر  در  که 

محدودیت ها دچار آسیب می شوند، خبر داد.
به گزارش ایسنا، علیرضا معزی معاون ارتباطات و 
اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهوری در حساب کاربری 
خود در توئیتر با اشاره به جلسه امروز ستاد هماهنگی 

اقتصادی دولت نوشت:
برنامه  سازمان  به  امروز  روحانی  جمهور  »رییس 
اقشارکم  از  دسته  آن  برای  داد  ماموریت  وبودجه 
برخورداری که در اثر تعطیلی کسب و کارشان در زمان 
اعمال محدودیت ها دچار آسیب خواهند شد، اقدامات 
حمایتی دولت را طراحی و برای تصویب و اعلام آن در 

جلسه روز شنبه ستاد ملی کرونا آماده کند.«
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روستا  و  شهر  شوراهای  گفت:  قضاییه  قوه  رییس 
مرجع صدور حکم تغییر کاربری نیستند و سودجویان و 
سوداگران حق ندارند با مجوز شوراها به اراضی کشاورزی 
دست اندازی کرده و کاربری آن ها را برای ویلاسازی یا 

ایجاد مراکز تفریحی تغییر دهند.
به گزارش »هم قلم« به نقل از  اداره کل روابط عمومی 
قوه قضاییه، سید ابراهیم رییسی، عصر روز یکشنبه، در 
منابع  و  آب  کشاورزی،  کمیسیون  اعضای  با  نشست 
طبیعی مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: مأموریت های 
کمیسیون کشاورزی مجلس از مصادیق صیانت از حقوق 

عامه است.
رییس قوه قضاییه موضوع محیط زیست، آب و منابع 
طبیعی و همچنین امنیت غذایی را از مهم ترین مصادیق 
حقوق عامه دانسته و گفت: تهدید امنیت غذایی مردم 
توسط سوداگران و سودجویان جنایت علیه مردم است و 

بازی کردن با امنیت جانی مردم یک مسأله عادی نیست.
رییسی بر همین اساس به مسئولان اجرایی و همکاران 
خود در دستگاه قضا متذکر شد که با هرگونه سوداگری و 
سودجویی و تهدید امنیت غذایی مردم قاطعانه و بدون 

اغماض برخورد کنند.
رییس قوه قضاییه، تولیدات کشاورزی را از مهم ترین 
محورهای استقلال اقتصادی و رونق و جهش تولید عنوان 
کرد و گفت: مقام معظم رهبری هر سه قوه را مأمور برطرف 
کردن موانع تولید کردند و باید در اجرای فرمان رهبری 
فعالیت کشاورزان و دامداران و  راه  بر سر  موانع موجود 

کارآفرینان این حوزه شناسایی و با فوریت رفع شوند.
با  از سخنانش  قضاییه در بخش دیگری  قوه  رییس 
تأکید بر لزوم اجرای احکام برنامه های توسعه، خاطر نشان 
کرد: برخی کوتاهی ها و ترک فعل ها، خسارت بارتر از انجام 
برخی کارهاست و گاهی بی توجهی یک مسئول یا مدیر و 

عدم انجام به موقع وظیفه، به مردم خسارت می زند.
رییسی تأکید کرد که قوه قضاییه در اجرای قوانین 
مربوط به برخورد با ترک فعل ها، دستورالعمل هایی را به 
بخش های مختلف قضایی ابلاغ کرده است که بر اساس 
آنها، ترک فعل هایی که موجب خسارت و ضرر و زیان به 
منافع ملی می شود، در محاکم قضایی مورد رسیدگی قرار 
می گیرند. رییس قوه قضاییه با اشاره به اجرایی شدن ۳۶ 
تکلیف قانونی دستگاه قضایی در برنامه ششم توسعه در 
یک سال و نیم اخیر، از همه مسئولان اجرایی و قانونگذاران 
خواست که قبل از تدوین برنامه هفتم توسعه بازنگاهی به 
قانون برنامه ششم داشته باشند و احکام برزمین مانده را 

احصا و به سرعت عملیاتی کنند.
رییسی با تأکید بر این که اجرای قانون ضعیف بهتر از 
بی قانونی است، متذکر شد: گاهی برخی قوانین به بهانه 
وجود ابهام اجرایی نمی شوند، اما اگر قانونی ابهام داشت 
باید نسبت به آن رفع ابهام شود و هیچ کسی نباید به این 

بهانه به خود اجازه دهد به قانون عمل نکند.
رییس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با اشاره 
به تغییر کاربری غیرقانونی اراضی زراعی اظهار داشت: تغییر 
کاربری اراضی به جز مواردی که کمیسیون تخصصی مجوز 
می دهد، ممنوع است و هر جا اراضی بدون مجوز قانونی 
تغییر پیدا کرده، باید برخورد شود. رییسی با تأکید بر لزوم 
صیانت از منابع طبیعی و ذخایر ملی تصریح کرد: شوراهای 
شهر و روستا مرجع صدور حکم تغییر کاربری نیستند 
و سودجویان و سوداگران حق ندارند با مجوز شوراها به 
اراضی کشاورزی دست اندازی کرده و کاربری آن ها را برای 

ویلاسازی یا ایجاد مراکز تفریحی تغییر دهند.

رییس دستگاه قضا با اشاره به اهمیت تولید کالاهای 
کشاورزی  استقلال  داشت:  اظهار  کشاورزی  استراتژیک 
استقلال  ابعاد  مهم ترین  از  صنعتی  استقلال  همچون 
اقتصادی است و باید با جلوگیری از صید ترال در دریا، 

اجازه نداد مردم و آبزیان و صیادان متضرر شوند.
بندری  مناطق  مسئولان  کرد:  نشان  خاطر  رییسی 
و همچنین همکاران دستگاه قضایی و نیروهای سپاه به 
عنوان حافظان دریا باید با صید ترال با قاطعیت برخورد 

کنند و اجازه ندهند ثروت های ملی در دریا از بین برود.
رییس قوه قضاییه با تقدیر از اقدام مجلس در تصویب 
قانون تضمین خرید کالاهای کشاورزی تأکید کرد: اگر 
از کشاورزان حمایت نکنیم و کالاهای تولیدی به قیمت 
عادلانه از کشاورزان خریداری نشود، باید همین کالاها را 

با قیمتی مضاعف و گزاف از خارج کشور خریداری کنیم.
به  که  خواست  دولت  از  راستا  همین  در  رییسی 
وظایف خود در این زمینه عمل نماید تا کشاورزان نسبت 
به تضمین محصولات و مردم نسبت به تأمین کالاهای 

موردنیاز خود به قیمت مناسب احساس آرامش کنند.
رییس دستگاه قضا سنددار کردن اراضی کشاورزی را 
نیز ضروری دانست و با تأکید بر نقش استفاده از اسناد 
رسمی به جای اسناد عادی در کاهش پرونده های قضایی 
به سازمان ثبت اسناد و املاک کشور دستور داد موضوع را 

با حرکت جهادی پیگیری نماید.
رییسی در ادامه سخنانش بر لزوم مدیریت آب در کشور 
نیز گفت که »در کشور کمبود آب نداریم بلکه نیازمند 
مدیریت ذخایر و منابع آبی هستیم« و تصریح کرد: توزیع 
عادلانه آب موجب کاهش پرونده های قضایی و دعاوی افراد 

ذینفع در مناطق مختلف می شود.
رییس قوه قضاییه با تأکید بر لزوم راه اندازی شعب 
تخصصی رسیدگی به پرونده ها و دعاوی مربوط به حوزه 
کشاورزی و آب و منابع طبیعی اظهار داشت: دستگاه قضا 
با مفسدان برخورد می کند و اموال یه یغما رفته بیت المال 
را باز می گرداند و دولت هم باید روش ها را اصلاح کند، اما 
درخواست ما از مجلس این است که بسترهای فساد را 
شناسایی و مقررات را اصلاح کند تا منافذ فساد برچیده و 

راه سودجویان مسدود شود.
رییسی در ادامه سخنانش بر لزوم استفاده حداکثری از 
ظرفیت های شوراهای حل اختلاف در رسیدگی به دعاوی 
حوزه کشاورزی و آب تأکید کرد و گفت: رونق اقتصادی 
است  زیست  محیط  حفظ  بر  فرع  اقتصادی  توسعه  و 
و هر کاری در حوزه اقتصاد باید با حفظ محیط زیست 
انجام شود. رییس قوه قضاییه تصریح کرد: تهدید محیط 
زیست، تهدیدی برای همه است و نباید اجازه داد تحت 
هیچ شرایطی محیط زیست و منابع طبیعی و اراضی ملی 
تخریب و تهدید شوند و دستگاه قضایی نیز توجه به این 

مساله را از مأموریت های محوری خود می داند.
رییسی با اشاره به درخواست رییس و اعضای کمیسیون 

تمرکز  قانون  اجرای  پیگیری  برای  مجلس  کشاورزی 
هماهنگی  شورای  نشست  در  کشاورزی  وزیر  اخیتارات 
اقتصادی سران قوا، گفت که این موضوع را در نخستین 

جلسه سران قوا پیگیری خواهد کرد.
در این نشست، زارعی نماینده ساری با تقدیر از رییس 
دستگاه قضا در صدور دستور آزادسازی ساحل ۶۰ متری 
از اراضی مربوط به قوه قضاییه گفت: با توجه به تجربه 
چهارسال فرمانداری شهر ساری، در آن ایام هر چه تلاش 
کردیم نتوانستیم این اراضی را آزاد کنیم. اراضی زیادی در 
سواحل خزر در اختیار دستگاه های دولتی است که لازم 
است با آزاد سازی آن زمینه استفاده عموم مردم از این 

اراضی فراهم شود.
رییس قوه قضاییه نیز با تأکید بر تداوم این روند گفت: 
بر این باور بودیم که اگر قوه قضاییه اراضی در اختیار خود 
در سواحل را واگذار نکند، نمی تواند به دیگران بگوید این 

کار را انجام دهند
پیش از سخنان رییس دستگاه قضا، سالارنژاد رییس 
کمیسیون کشاورزی مجلس با تقدیر از رویکرد فسادستزی 
دستگاه قضا و رسیدگی به تخلفات ناشی از ترک فعل ها، 
گفت که »سال ۹۱ قانونی تحت عنوان »تمرکز اختیارات 
جهاد کشاورزی« تصویب شد، اما در جلسه تیر ماه ۹۸ 
سران قوا لغو و بخشی از این اختیارات به وزارت صمت 
نامه  به امضای تفاهم  با اشاره  تفویض شده است«. وی 
وزارتخانه های جهاد و صمت برای بازگشت اختیارات وزارت 
جهاد و اجرای قانون مذکور، نابسامانی ها و کمبودها در 
حوزه کشاورزی را ناشی از اجرایی نشدن قانون و تفاهم 
نامه مربوطه دانست و خواستار آن شد که در اولین نشست 
شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا مصوبه ای که مانع از 

اجرای قانون شده، لغو شود.
در ادامه تعدادی از اعضای کمیسیون به بیان دیدگاه ها، 
پیشنهادات و مطالبات خود برای تقویت حوزه کشاورزی 
کشور و حُسن انجام مأموریت های کمیسیون متبوع شان 
تخصیص  از  ناشی  مفاسد  به  »رسیدگی  که  پرداختند 
ارزهای ترجیحی در بخش کشاورزی«، »رسیدگی قضایی 
به تخلفات در واگذاری شرکت کشت و صنعت پارس«، 
سمی  مواد  از  استفاده  پرونده  حکم  صدور  در  »تسریع 
بایوجمی در تالاب ها«، »برخورد قاطع با تغییردهندگان 
کاربری اراضی«، »ارائه گزارش مربوط به وضعیت ذخائر 

استراتژیک از سوی دولت«، از اهم آن ها بود.
»لزوم توجه جدی وزارت خارجه به مباحث اقتصادی 
رسمی  مبادی  در  قاچاق  با  »برخورد  کشاورزی«،  و 
کشور«، »ممانعت از اجرای پروژه های فاقد مجوز انتقال 
و  تحقیق  به گزارش های  قضا  آب«، »رسیدگی دستگاه 
تفحص های مجلس تا حصول نتیجه«، »تقویت نظارت در 
حوزه ایمنی و سلامت غذا«، »برخورد قاطع با محتکران 
مواد غذایی و استفاده از نیروهای بسیج در این عرصه« و 
»اجرای کامل قانون سنددار کردن اراضی زراعی« از دیگر 

مسائل مطرح شده در این نشست بود.
اعضای کمیسیون کشاورزی مجلس همچنین خواستار 
»توجه به حقوق همه مناطق کشور در اجرای قانون جدید 
جامع آب کشور«، »افزایش هزینه جرم و برخورد قاطع با 
متخلفان صید ترال«، »اجرای احکام برنامه ششم توسعه 
در زمینه تولید ماهی در قفس«، »ایجاد شعب ویژه برای 
رسیدگی به پرونده تخلفات حوزه کشاورزی و آب و منابع 
طبیعی«، »ایجاد هیات های حل اختلاف سیار روستایی« 
و »معرفی یک نماینده برای حضور در جلسات فراکسیون 

محیط زیست مجلس« شدند.

رییس قوه قضاییه:

 شوراهای شهر و روستا مرجع صدور حکم تغییر کاربری نیست
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رییس مجلس شورای اسلامی گفت: امروز دولت 
و مجلس به این نتیجه رسیدند که کالاهای اساسی 
باید با کمک مالی مستقیم و ارزان به دست خانواده ها 

به ویژه خانواده های مستضعف و دورافتاده برسد.
عصر  قالیباف  محمدباقر  قلم«،  »هم  گزارش  به 
شنبه در آیین مجازی افتتاح، رونمایی و آغاز عملیات 
اجرایی پروژه های شهرداری قم با اعتباری بالغ  بر ۱۰ 
هزار میلیارد ریال، اضافه کرد: این که چه کاری توسط 
چه فردی انجام بشود مهم نیست؛ مهم این است که 
آن کار انجام بگیرد و گره ای از مشکلات مردم باز 

شود.
مهم  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
نیست این کارها توسط دولت یا مجلس انجام بگیرد 
بلکه مهم این است که این کالاها به صورت دقیق 
و به موقع به دست افراد آسیب دیده از کرونا و فاقد 

اشتغال و درآمد برسد.
رییس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: کشور 
کرونا  و  تحریم  سنگین  فشار  دو  برابر  در  امروز  ما 
قرار دارد و مردم ایران در برابر هر دو فشار، نجیبانه 

مقاومت کرده اند.
وی یادآور شد: مردم ما با مقاومت خود طرح فشار 

حداکثری ترامپ را با شکست روبه رو کردند.

همه از رفتن ترامپ خوشحالیم 
دیگر  این که  از  همه  امروز  کرد:  تاکید  قالیباف 

ترامپ در مسند قدرت نیست، خوشحالیم.
قالیباف تصریح کرد: اگر ایستادگی و مقاومت مردم 
نبود ایران نمی توانست به موفقیت های خود در رابطه 

با فشار حداکثری و کرونا نائل بیاید.
جواب  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
ایستادگی و محبت مردم به نظام در برابر فشارهای 
تحریم، تلاش برای باز کردن گره های مشکلات است 

و نباید گره ای تازه به چالش های موجود زده شود.
رییس مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: نقدها 
و انتقادها باید منصفانه و باهدف پیشبرد کارها و حل 

مشکلات انجام بگیرد.

طرح های مجلس برای کارآمدی بیشتر 
شهرداری ها

اولویت های  از  کرد:  عنوان  همچنین  قالیباف 
نقش آفرینی  و  تحول  جدید،  طرح های  در  مجلس 

بیشتر شهرداری و دهیاری ها در سراسر کشور است.
رییس مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: نبود 

درآمد پایدار رنج و زخم کهنه ای است که در تمام 
شهرداری ها مانع از خدمات بیشتر می شود.

وی اظهار داشت: عدم درآمد پایدار شهرداری ها از 
مشکلات قانونی نشات گرفته است و مجلس شورای 
این مشکل  برنامه ۵ ساله هفتم خود،  در  اسلامی 

داد. قدیمی را در دستور کار خود قرار خواهد
شهری  خدمات  جامع  طرح  داد:  ادامه  قالیباف 
و  کارآمدی  برای  موضوع دیگری است که مجلس 
تاثیر گذاری بیشتر شهرداری ها و دهیاری ها دنبال 

خواهد کرد.
و  نظارت  گذاری،  تاثیر  برای  کرد:  اضافه  وی 
پیگیری دقیق تر اقدامات و فعالیت های شهرداری ها، 
قانون شوراها و انتخابات باید اصلاح شود و این مساله 

نیز در قانون گذاری های جدید لحاظ خواهد شد.
قالیباف یادآور شد: تاکنون نسبت به اهمیت و 
اثرگذاری شهرداری ها و دهیاری ها در قانون گذاری 

توجه لازم صورت نگرفته است.
رییس مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: قوای 
کارآمدی  و  کارایی  افزایش  برای  مجریه  و  مقننه 
باید بخشی از مسئولیت های متمرکز خود را برای 
رفاه بیشتر مردم و بهبود خدمات به شهرداری ها و 

دهیاری ها واگذار کنند.
عدم  خاطر  به  شهرداری ها  داشت:  اظهار  وی 
وابستگی به بودجه های عمومی بهتر از سایر نهادها 

می توانند چالش های موجود را مدیریت کنند.
قالیباف عنوان کرد: باوجود تحریم، شهرداری های 
کشور پروژه های مهمی را در کشور اجرا و به سرانجام 

رساندند.
رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنان خود، گفت: پروژه های مهمی امروز توسط 
شهرداری قم به ویژه در بخش تفریحی و اوقات فراغت 

به بهره برداری رسید.
قالیباف اضافه کرد: رسیدن سرانه فضای سبز در 
قم به ۲۰ مترمربع به ازای هر شهروند موفقیت بزرگی 

است.

درافتتاح مجازی طرح های عمرانی قم تاکید شد؛

قالیباف: عزم جدی دولت و مجلس تامین 
ارزان کالاهای اساسی مردم است

وزیر کشور:
 انتخابات ۱۴۰۰ با هماهنگی  وزارت بهداشت برگزار می شود

با  گرفته  صورت  هماهنگی های  از  کشور  وزیر 
در  انتخابات ۱4۰۰  برگزاری  برای  بهداشت  وزارت 
شرایط کرونا خبر داد و گفت: نظر شورای نگهبان 
به  را  نهایی  گزارش  سپس  گرفت،  خواهیم  هم  را 

مجلس می فرستیم.
به گزارش »هم قلم«، عبدالرضارحمانی فضلی در 
پاسخ به این سوال که وزارت کشور چه تمهیداتی 
سال  جمهوری  ریاست  انتخابات  برگزاری  برای 
۱4۰۰ با توجه به تداوم شرایط بحرانی کرونا در نظر 

گرفته است؟ گفت: با وزارت بهداشت هماهنگی هایی 
را انجام داده ایم و تجربیات کشورهای دیگر که در 
این شرایط، انتخابات برگزار کرده اند را نیز مطالعه 

کرده و استفاده می کنیم.
وزارت کشور  کرد:  تصریح  ادامه  در  وزیر کشور 
هنگامی که به جمع بندی مناسب برسد موضوع را با 
شورای نگهبان مطرح می کند و نظر شورای نگهبان 
شورای  مجلس  به  سپس  گرفت،  خواهیم  هم  را 

اسلامی نیز گزارش نهایی را می فرستیم.

پژمانفر خبر داد:
شکایات از معاون مستعفی وزارت 
بهداشت در کمیسیون  اصل ۹۰ 

پیگیری می شود
رییس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی 
ملک زاده   از  دریافتی  شکایات  کمیسیون  این  گفت: 
معاون مستعفی وزارت بهداشت را پیگیری خواهد کرد.

به گزارش ایسنا، حجت الاسلام نصرالله پژمانفر در 
صفحه شخصی خود با اشاره به شکایاتی که از رضا 
ملک زاده به کمیسیون اصل ۹۰ مجلس رسیده، در 

بخشی از توییت خود نوشت:
»به کمیسیون اصل نود تعدادی شکایت از شخص 
وزارت  مستعفی  پژوهشی  معاون  ملک زاده    آقای  
بهداشت در ماه های گذشته واصل شده است.  طبق 
قوانین کمیسیون اصل نود  با استعفای افراد، پیگیری 
شکایات متوقف نمی شود و فرد باید پاسخگوی عملکرد 

خود باشد.« 
به دنبال صحبت ها و انتقادات اخیر وزیر بهداشت 
نسبت به وضعیت تحقیقات سلامت، رضا ملک زاده، 
معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت روز گذشته 

از سمت خود استعفا کرد.

عضو کمیسیون شوراهای مجلس:
طرح ممنوعیت خروج مسوولان 
از کشور تا سپری شدن مراحل 

قانونی تهیه شد
عضو کمیسیون شوراها 
در  کشور  داخلی  امور  و 
اسلامی  شورای  مجلس 
از تهیه طرح یک فوریتی 
ممنوعیت خروج مسوولان 
از  پس  نظام  مدیران  و 
مراحل  شدن  سپری  تا  کشور  از  مسوولیت  اتمام 

قانونی خبر داد.
به گزارش ایرنا، جلال رشیدی کوچی روز یکشنبه 
طرح  نوشت:  توییتر  در  خود  شخصی  صفحه  در 
 ممنوعیت خروج مسئولین و مدیران نظام جمهوری 
اسلامی ایران پس از اتمام مسئولیت از کشور را تا 
سپری شدن مراحل قانونی، تنظیم کردم و با قید یک 

فوریت به هیات رییسه ارسال کردم.
داد:  ادامه  مجلس  در  مرودشت  مردم  نماینده 
بیت المال  از  و حفاظت  دنبال صیانت  به  این طرح 

مسلمین و مسوولین و مدیران ارشد نظام است.

در نامه قالیباف به روحانی؛
قانون الزام دولت به پرداخت 
یارانه کالاهای اساسی ابلاغ شد

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
قانون الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهای اساسی را 

به رییس جمهوری ابلاغ کرد.
به گزارش خانه ملت، براساس این قانون که هفته 
گذشته به تایید شورای نگهبان رسید دولت باید تا 
پایان سال به ۶۰ میلیون نفر یارانه خرید کالاهای 

اساسی پرداخت کند.
کردن  فراهم  با  است  موظف  دولت  اکنون 
به  یارانه  این  پرداخت  قانون،  اجرایی  سازوکارهای 

مردم را با سرعت و دقت آغاز کند.
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نخستین جلسه مشترک اعضای کمیسیون فرهنگی 
مجلس با رئیس و معاونان صداوسیما روز یکشنبه )دوم 
شورای  مجلس  تلفیق  کمیسیون  محل  در  ماه(  آذرم 
اسلامی برگزار شد و دو طرف بر تعامل هر چه بیشتر تأکید 

کردند.
عمومی  روابط  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
صداوسیما، در آغاز این نشست، حجت الاسلام والمسلمین 
مجلس  فرهنگی  کمیسیون  رئیس  آقاتهرانی،  مرتضی 
شورای اسلامی اظهار کرد: امیدواریم با مفاهمه و تعامل 
بهتر بتوانیم در مقابل این جنگ بزرگ رسانه ای - فرهنگی 
با قدرت بایستیم. قطعاً کمیسیون فرهنگی مجلس یازدهم 
و سازمان صداوسیما با همکاری و تعامل بیشتر می توانند 
سدی محکم در برابر جنگ روانی، تبلیغاتی و رسانه ای 
دشمن ایجاد کنند. این اراده در میان دو طرف وجود دارد 

تا همکاری های بیشتری را شاهد باشیم.
این  نیز در  علی عسکری، رئیس سازمان صداوسیما 
نشست با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب )مدظله العالی( 
به مقوله فرهنگ در کنار اقتصاد در بیانیه گام دوم انقلاب 
تصریح کرد: چنین تأکیدی جایگاه ویژه فرهنگ در این 
برهه را نشان می دهد و ما در همه برنامه هایمان تأکیدات 
رهبر معظم انقلاب در بیانیه گام دوم انقلاب را موردتوجه 
قرار داده ایم.رئیس سازمان صداوسیما خدمت به مردم را 
وظیفه صداوسیما دانست و گفت: یکی از مشترکات ما و 
کمیسیون فرهنگی مجلس آن است که برای صیانت از 
فرهنگ و هویت ملت ایران تلاش می کنیم و امیدوارم این 

جلسه بتواند هماهنگی و هم افزایی های ما را بیشتر کند.
علی عسکری با بیان اینکه دشمن به این نتیجه رسیده 
است که هیچ گاه از طریق جنگ و تقابل نظامی با ملت و 
نظام جمهوری اسلامی به نتیجه نمی رسد، گفت: به همین 
علت آن ها همه هم وغم خود را به جنگ فرهنگی اختصاص 
داده اند که خط الرأس آن جنگ رسانه ای است. ما هم اکنون 
در یک جنگ فرهنگی تاریخی هستیم و باید میدان این 

جنگ را به خوبی بشناسیم.
رئیس سازمان صداوسیما به هجمه فرهنگی دشمنان 
و  کرد  اشاره  فارسی زبان  ماهواره ای  شبکه های  طریق  از 
گفت: عملیات روانی دشمن کاملاً پیچیده و پنهان پیگیری 
می شود و ما باید در کنار هم در مقابل این حرکت بایستیم.

علی عسکری با تأکید بر اینکه فضای مجازی یکی از 
دیگر راه های دشمن برای هجمه فرهنگی است، تصریح 
کرد: فضای مجازی امروز برای ما هم فرصت است و هم 
تهدید و باید با قانون مند کردن آن مانند همه جای دنیا، 
از فرصت های آن بیشتر و بهتر استفاده کنیم و نقش 
مجلس در این زمینه و در رأس آن، کمیسیون فرهنگی 

بسیار مهم است.

رئیس سازمان صداوسیما تهدیدات امروز علیه جمهوری 
اسلامی را رسانه -پایه دانست و افزود: در همین چند سال 
اخیر تلاش ویژه دشمن را برای بر هم ریختن افکار عمومی 
شاهد  رسانه ها  طریق  از  ملی  امنیت  کردن  مخدوش  و 
بوده ایم و اگر صداوسیما نقش آگاهی بخش و آرامش دهنده 
روبرو  سخت تری  شرایط  با  قطعاً  نمی کرد،  ایفا  را  خود 
می شدیم و این حکایت از اهمیت رسانه و تهدیدات رسانه-

 پایه دارد. ما با تمام تلاش و توان ایستاده ایم تا مرجعیت 
رسانه را حفظ کنیم و این ایستادگی ما، ایستا نیست، بلکه 

پویاست و باقدرت روبه جلو حرکت می کنیم.
بعد از صحبت های رئیس رسانه ملی، اعضای کمیسیون 
نظرها،  بیان  به  بودند،  حاضر  جلسه  در  که  فرهنگی 
دیدگاه ها، انتقادها و پیشنهادهای خود پرداختند. استفاده 
از ظرفیت نیروهای پرورش یافته در سازمان صداوسیما و 
آنها، رعایت دقیق تر حجاب و حدود شرعی  رها نکردن 
هنرمندان  دیگر  و  بازیگران  مجریان،  کلام  و  ظاهر  در 
در  صداوسیما  سازمان  ایستادگی  از  تشکر  صداوسیما، 
عرصه سخت رسانه ای امروز، نظارت دقیق تر بر محتوای 
برنامه ها، توجه به سرمایه انسانی کارآمد، جوان، متعهد 
برنامه سازی، ضرورت  نگاه در عرصه  تغییر  و متخصص؛ 
استقلال مالی سازمان صداوسیما و نقش مجلس در این 
زمینه، فراهم کردن زیرساخت نظارت بر عرصه صوت و 
تصویر فراگیر فضای مجازی از سوی سازمان صداوسیما، 
برگزاری نشست های نقد و نظر مردمی درباره برنامه های 
مختلف صداوسیما، توجه ویژه به پاسداشت زبان فارسی 
به ویژه در تبلیغات بازرگانی، اهمیت شبکه های برون مرزی 
و هم افزایی مجلس و دولت برای تأمین بودجه این شبکه ها، 
با  و  متنوع  تلویزیونی  مجموعه های  ساخت  از  قدردانی 
موضوع روز و به ویژه مجموعه های تلویزیونی امنیتی، تلاش 

برای گسترش پوشش رادیویی و تلویزیونی در اقصی نقاط 
کشور، پررنگ کردن فضای معنوی و دعا و نیایش به ویژه در 
شرایط کرونایی، تقویت رابطه علما با مردم در شرایط فعلی 
با توجه به محدودیت های بهداشتی از طریق برنامه های 
تلویزیونی، تجهیز بیشتر مراکز صداوسیمای استانی، توجه 
بیشتر به تبیین مسائل مختلف برای جوانان؛ در اولویت 
قرار دادن برنامه های انقلابی، توجه بیشتر به شبکه های 
رادیویی و استانی، فرهنگ سازی در زمینه ترغیب فرزند 
آوری؛ تقویت فضای تعامل با کمیسیون فرهنگی مجلس، 
از ساخت  تلویزیون و جلوگیری  برنامه های طنز  تقویت 
مجموعه های تلویزیونی طنز سطح پایین، مدیریت دقیق 
چهره های شاخص و شناخته شده، قدردانی از رشد کیفی 
برنامه های استانی و تنوع قومیتی آن؛ هم افزایی صداوسیما 
و مجلس برای حمایت از دو طرح بزرگ نمایشی »سلمان« 
و »حضرت موسی«، اولویت دادن به تخصص نماینده ها 
در دعوت آن ها به برنامه های تلویزیونی؛ پیگیری مستمر 
برای اجرای قانون برنامه ششم توسعه مبنی بر اختصاص 
تصویب  سازمان صداوسیما،  به  بودجه  درصد  هفت دهم 
قانون برای سریال های نمایش خانگی با اولویت نظارتی 
صداوسیما؛ ساماندهی قانون VOD ها ؛ تنظیم قانون به 
روز شده اداره صداوسیما با تعامل رسانه ملی و قدردانی 
از عملکرد در خور سازمان صداوسیما در مدت همه گیری 
عضو  نمایندگان  مطرح شده  نظرات  محورهای  از  کرونا 

کمیسیون فرهنگی مجلس بود.
بعد از سخنان نمایندگان، تعدادی از معاونان رسانه ملی 
به پرسش ها و ابهامات آن ها پاسخ دادند. در پایان، رئیس 
سازمان صداوسیما نیز ضمن جمع بندی نظرات نمایندگان 
مجلس به برخی سؤالات و ابهامات مطرح شده در جلسه 

پاسخ گفت.

در جلسه مشترک کمیسیون فرهنگی مجلس  با صداوسیما مطرح شد:

تاکید بر هم افزایی برای صیانت از فرهنگ و هویت ملت ایران

فرمانده سپاه تهران تغییر کرد

سردار سرتیپ دوم پاسدار »حسن حسن زاده« با 
سپاه  کل  فرمانده  سلامی«  »حسین  سرلشکر  حکم 
پاسداران انقلاب اسلامی به عنوان فرمانده جدید سپاه 

محمد رسول الله )ص( تهران بزرگ منصوب شد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از سپاه نیوز، آیین 
تکریم و معارفه فرمانده سپاه محمد رسول الله )ص( 
سردار  با حضور  )یکشنبه(  امروز  بزرگ صبح  تهران 
سپاه  کل  فرمانده  سلامی  حسین  پاسدار  سرلشکر 
و  فرماندهان  از  جمعی  و  اسلامی  انقلاب  پاسداران 
مسوولان لشکری، کشوری و استان تهران برگزار شد.

زحمات  و  تلاش ها  از  قدردانی  با  مراسم  این  در 
در  یزدی«  »محمدرضا  پاسدار  دوم  سرتیپ  سردار 
پاسدار  دوم  سرتیپ  سردار  مسوولیت،  تصدی  مدت 

حسن حسن زاده به عنوان فرمانده جدید سپاه محمد 
رسول الله )ص( منصوب شد.

سردار حسن زاده پیش از این مسوولیت فرماندهی 
سپاه سیدالشهدا علیه السلام استان تهران را بر عهده 
استان  محمد)عج(  آل  قائم  سپاه  فرماندهی  داشت. 

سمنان نیز در کارنامه سردار حسن زاده قرار دارد.
سپاه  فرمانده  تاکنون   ۹۶ تیرماه  از  یزدی  سردار 

محمد رسول الله)ص( بود.
این نیرو مسئولیت فرماندهی و هماهنگی نیروهای 

سپاه و بسیج  را در شهر تهران بر عهده دارد.
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عضویت ایران و افزایش اقتدار سازمان شانگهای
پکن-ایرنا-اگرچه جمهوری اسلامی ایران عضو ناظر سازمان همکاری شانگهای است 
اما عضویت رسمی آن که مورد حمایت اعضا از جمله چین و روسیه است، می تواند اقتدار 

این سازمان را در منطقه خاورمیانه افزایش دهد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از ایرنا، از زمان تاسیس این سازمان در سال ۲۰۰۱ 
میلادی در شهر شانگهای چین، ایران همکاری هایش را با این گروه منطقه ای که امروزه 
وظایف بین المللی نیز بردوش دارد، در یک روند هم افزایی ادامه داده است و بسیاری از 
کشورهای عضو رسمی سازمان بر این باورند که عضویت ایران و افزودن بر شمار اعضای 

سازمان می تواند قدرت منطقه ای و جهانی سازمان را بیش از قبل کند. 
افزون بر این نباید از یاد برد که حسن روحانی رییس جمهوری ایران همواره بر روابط 
راهبردی ایران با چین و دیگر اعضای این سازمان و همکاری های تهران با کلیه سازمان 

های بین المللی تاکید کرده است. 
روحانی افزوده که چین قول داده است که از برجام به هر شکل حراست کند و روابط 

راهبردی با ایران را توسعه دهد و با ایران در سازمان های بین المللی همکاری کند.

جایگاه مهم ایران در منطقه
اعضای سازمان همکاری شانگهای اجلاس سران دور بیستم را این بار به دلیل شیوع 
ویروس کرونا ۱۹ به شکل مجازی و با میزبانی مسکو و ریاست ولادیمیر پوتین رییس 
جمهوری آن کشور و در شرایطی برگزار می کنند که درخواست ها برای وسعت بخشیدن 

به این سازمان بیشتر شده است.
ایران دارای یک جایگاه مهم در منطقه است و بخصوص برای راه ابریشم نوین چین 
از شرایط بسیار خوبی برای همکاری ها برخوردار است. برای همین انتظار می رود که 
اعضای رسمی سازمان از جمله چین و روسیه نیز این مساله را به طور جدی تری مد نظر 
قرار دهند و لازم است جایگاه مطلوب منطقه ای ایران باز هم تقویت شود و باید به این 

موضوع بهای بیشتری داده شود. 
برای همه کشورهای منطقه ای مرتبط با سازمان همکاری شانگهای، عضویت رسمی 
یک مساله مهم است اما از آن مهمتر اینکه افزودن بر تعداد اعضا قدرت و اقتدار این 
سازمان را افزایش می دهدو این در راستای منافع کشورهای منطقه است که خواستار 

نفوذ فزاینده غرب بخصوص آمریکا نیستند. 
اعضای سازمان با وسعت گرفتن سازمان از مزایای مکمل یکدیگر بهره مند خواهند 
شد. برای مثال ایران به دلیل داشتن منابع غنی انرژی و نفت و گاز طبیعتا یک مهره و 
وزنه مهم در سازمان همکاری شانگهای خواهد بود و همکاری بیشتر سازمان با ایران و 
تهران با سازمان همکاری شانگهای و تقویت نقش ایران در راه ابریشم برای همه طرف 

ها سودمند خواهد بود. 
افزون بر این طرفین می توانند همکاری های تجاری و اقتصادی و امنیتی خود را نیز 
گسترش دهند. الان ایران و چین دارای روابط مشارکتی راهبردی هستند و برد اساس 
توافقات طرفین قول داده شده است که مفاد مربوط نیز اجرا شود و همکاری های آنها در 

بخش های اقتصادی و انرژی نه برای ایران بلکه برای چین هم اهمیت دارد.

حمایت سازمان از برجام 
یکی از بزرگترین دستاوردهای ایران این بوده که از برجام در اجلاس سران شانگهای 
حمایت شده است و روسیه و چین و هند و پاکستان وافغانستان بر اجرای آن تاکید 
ورزیده اند. در اجلاس قبلی در شهر بندری چینگ دایو در شرق چین بود که اعضای این 
سازمان صراحتا از توافق هسته ای حمایت و با مانع تراشی های آمریکا مخالفت کردند 
و این یکی از دستاوردهای دیگر توافق هسته ای سال ۲۰۱۵ میلادی برای ایران ودیگر 

اعضای جامعه بین المللی محسوب می شود.
اعضای سازمان همکاری شانگهای بخصوص چین و روسیه بارها در مقاطع مختلف 
از جلسات سازمان ملل و شورای امنیت گرفته تا در سخنرانی های رهبران و مقام های 
ارشد و همایش های منطقه ای و بین المللی از برجام حمایت کرده اند و در اجلاس 
های مختلف سازمان نیز این دستاورد تاریخی بین المللی دیپلماتیک مورد پشتیبانی آنها 
و دیگران قرار گرفته است که خود یک پیروزی دیپلماتیک برای دولت حسن روحانی 

محسوب می شود. 

سازمان شانگهای قدرت برتر منطقه ای
ایران به عضو ناظر، سازمان همکاری  از دیدگاه کشورهای عضو سازمان از جمله 
شانگهای به تدریج به یک قدرت برتر منطقه ای بخصوص در آسیای مرکزی و حتی 

خاورمیانه و کل آسیا تبدیل خواهد شد و یک نیروی قوی مانند ناتو خواهد بود.
 این سازمان در واقع وقتی مانند ناتو شود یکی از وظایفش جلوگیری از نفوذ آمریکا در 
منطقه خواهد بود و برای همین یکی از خواست های تهران این است که ایران هم عضو 

رسمی سازمان شانگهای شود که در آینده قدرتی در برابر آمریکا خواهد بود.
گستردگی سازمان همکاری شانگهای می تواند باعث تقویت همکاری های سیاسی، 
با  ایران  اقتصادی و حتی فرهنگی طرفین شود و به همین سبب  امنیتی، نظامی و 

کشورهای دیگر در چارچوب همین سازمان همکاری و رایزنی می کند.
اگر ایران عضو سازمان شود قدرت سازمان در خاورمیانه بیشتر خواهد شد و سپس 
شمار بیشتری از کشورها خواستار عضویت رسمی خواهند شد و ایران از هم اکنون آماده 
است در زمینه های اقتصادی، سرمایه گذاری و تجارت و همچنین انرژی با کشورهای 
این سازمان همکاری نزدیک داشته باشد. امتیازاتی در این زمینه ها به آنها بدهد تا بتواند 
عضو رسمی سازمان شود. ایران بیش از ۱۵ سال است که عضو ناظر سازمان است و لازم 
است عضویت رسمی آن از سوی همه جوانب ذی ربط به طور جدی پیگیری شود. گفته 
می شود که »شی جین پینگ« رییس جمهوری خلق چین از پیوستن ایران به سازمان 
حمایت کرده است و حالا دو کشور دارای روابط راهبردی هستند و لازم است این موضوع 

به طور جدی دنبال شود.

عضویت ایران و تاثیر آن بر سازمان شانگهای
حضور در اجلاس شانگهای یکی از بهترین فرصت ها برای جلب حمایت این سازمان 
از مواضع ایران است و همزمان دیپلماسی بین المللی را تقویت خواهد کرد و برای همین 

در کاربرد سازمان نیز تاثیراتی مثبت خواهد داشت. 
عضویت ایران در سازمان به شکل رسمی برای امنیت آسیای مرکزی و خاورمیانه نیز 
مهم است و همزمان پشتیبانی چین و روسیه در این زمینه اهمیت وافری دارد. از سوی 
دیگر در زمینه امنیتی و مبارزه با تروریسم ایران یکی از موثرترین و موفقترین کشورها در 
این عرصه ها و تضمین امنیت و مبارزه با پدیده شوم تروریسم بوده است و اینها مسایلی 

است که از دیدگاه دیگر اعضای رسمی سازمان پنهان نیست.
تروریسم یک دشمن  دارند طبیعتا  یکدیگر  با  مرزهایی که کشورها  نظرداشت  با 
مشترک برای آنها محسوب می شود و این شامل خود چین هم هست که مرزهایش 
بارها در معرض خطر تروریسم بوده است و طبیعتا وجود قدرت هایی نظیر ایران در این 
سازمان اقتدار امنیتی آن را به مراتب بیشتر خواهد کرد و برای کشورها امنیت به بار 

خواهد آورد. 

همکاری برد-برد سازمان شانگهای
عضویت رسمی ایران و شماری از کشورهای دیگر منطقه ای مایل به ورود به این 

سازمان مزایای متقابل و منافع فراوانی برای همه جوانب ذی ربط خواهد داشت.
یو شینگ از کارشناسان مسایل منطقه و بین المللی می گوید که سازمان همکاری 
شانگهای به اقتدار بیشتری نیاز دارد. اعضای مختلف دارای ظرفیت های متنوع هستند و 

این باعث می شود آنها مکمل یکدیگر باشند و هم افزایی کنند.
به گفته وی اعضای سازمان در صورت وسعت گرفتن آن می توانند در چارچوب 
های امنیتی، انرژی، بانکی، مالی، مبارزه با تروریسم، مهار بیماری های همه گیر، افزایش 
حجم تجارت خارجی و اجرای طرح های زیربنایی همکاری هایی بسیار قوی و مثمرثمر 

داشته باشند.
بیستمین نشست سران این سازمان بار دیگر این فرصت را به اعضای آن داده است که 
به رغم مبارزه با چالش کرونا، راه های گسترش مشارکت و همکاری هایی را که می تواند 
برای همه طرف ها برد-برد باشد، دنبال کنند و ایران همچون گذشته در این نشست نیز 
نقشی فعال ایفا می کند و به دنبال افزودن بر اقتدار منطقه ای سازمان با نگاه راهبردی 

به همکاری با همه اعضای آن است.
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کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد 
ملی مدیریت بیماری کرونا در اطلاعیه 

جامع  طرح  جزئیات  دو  شماره 
مدیریت هوشمند محدودیت های 

کرونایی را اعلام کرد.
به گزارش »هم قلم« به نقل 
وزارت  اطلاع رسانی  پایگاه  از 
کشور، در اجرای مصوبات ستاد 

ملی مدیریت کرونا و در پاسخ به 
پیگیری های مردمی و مطالبات افکار 

انتشار  زنجیره  قطع  راستای  در  عمومی 
شماره  اطلاعیه  کرونا،  منحوس  ویروس  انتقال  و 
۲ کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی درباره طرح 
با  متناسب  محدودیت ها  هوشمند  مدیریت  جامع 
به  شهرها  در   ۱۹ کووید  بیماری  وضعیت  و  روند 
استحضار ملت شریف ایران و اصحاب رسانه می رسد 
مطرح  موضوع های  از  یک  هر  با  مرتبط  و جزئیات 

شده، در اطلاعیه های بعدی اعلام می شود.
با تاکید بر  انتظامی  کمیته امنیتی، اجتماعی و 
محدودیت ها  هوشمند  مدیریت  جامع  طرح  اینکه 
بر پایه جغرافیایی شهرها تدوین و اجرا خواهد شد، 
اظهار داشت: علاوه بر محدودیت ها مشخص شده در 
طرح، برگزاری هرگونه نمایشگاه )عمومی، تخصصی 
و  نارنجی  )زرد،  وضعیت ها  همه  در  بین المللی(  و 

قرمز(، تا عادی شدن شرایط ممنوع است.
این کمیته با بیان اینکه ادامه فعالیت بقاع متبرکه 
و اماکن مقدس زیارتی برابر دستورالعمل های ابلاغی 
قبلی وزارت بهداشت خواهد بود، تصریح کرد: همه 
حقوقی  و  حقیقی  اشخاص  دولتی،  دستگاه های 
اجرای  به  مکلف  تولیدی  و  دولتی  غیر  بخش 
مدیریت  چارچوب  در  ابلاغی  دستورالعمل های 
بیماری هستند.کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی 
با تاکید بر اینکه استفاده از ماسک در اماکن عمومی 
و پرتردد در همه شهرها در همه وضعیت ها الزامی 
جریمه  ملی  ستاد  مصوبات  برابر  متخلفان  و  است 

خواهند شد، خاطرنشان کرد: زمان خاتمه 
محدودیت ها در شهرهای زرد، نارنجی 
وضعیت ها  تغییر  به  منوط  قرمز  و 
بودن  تصور دو هفته ای  لذا  بوده 

طرح تلقی درستی نیست.
و  اجتماعی  امنیتی،  کمیته 
انتظامی لیست مشاغل گروه دوم 
را به شرح زیر اعلام کرده است: 
۱- بوستان ها و مراکز تفریحی،

سرباز،  و  سربسته  پاساژهای   -۲
بازارهای سرپوشیده، مراکز خرید و فروش 

بزرگ غیر مواد غذایی و بازارهای موقت.
انواع خودرو،  فروش  نمایشگاه های  و  بازارها   -۳

مراکز شماره گذاری اتومبیل.
4- باشگاه های ورزشی، سالن های بدن سازی.

۵- آرایشگاه های مردانه.
۶- مراکز فروش لوازم آرایشی و بهداشتی.

خانگی،  لوازم  موکت،  و  فرش  فروش  مراکز   -۷
پارچه، پرده، مبلمان، تزیینات داخلی.

بازی،  اسباب  کادویی،  فروش  مراکز   -۸
لوازم التحریر.

کفش،  و  کیف  پوشاک،  انواع  فروش  مراکز   -۹
خرازی، خیاطی.

۱۰- آتلیه و عکاسی.
۱۱- آژانس مشاور املاک.

۱۲- خدمات چاپ دیجیتال.
۱۳- مراکر تهیه و طبخ غذا با پذیرش مشتری، 

قهوه خانه ها با عرضه مواد دخانی.
۱4- قنادی و شیرینی پزی تر و خشک، آب میوه 

و بستنی فروشی و مشاغل مشابه.
پایان  در  انتظامی  و  اجتماعی  امنیتی،  کمیته 
اطلاعیه های  در  طرح  بیشتر  جزئیات  شد:  یادآور 
بعدی به استحضار ملت شریف خواهد رسید. از ملت 
عزیز تقاضامندیم اخبار و اطلاعات لازم را از طریق 

اطلاعیه های صادره دریافت کنید.

اطلاعیه شماره ۲ قرارگاه عملیاتی مبارزه با کرونا؛
جزئیات طرح جامع مدیریت هوشمند محدودیت های 

کرونایی اعلام شد

بلیت هواپیما به کرونایی ها فروخته نمی شود
سازمان  هوانوردی  معاون  بازدید  جریان  در 
بلیت  صدور  روند  و  مهرآباد  فرودگاه  از  هواپیمایی 
بر اساس پروتکل های جدید  پرواز  هواپیما و کارت 
ابلاغ شده بهداشتی، همه ایرلاین ها به سامانه وزارت 
بهداشت متصل شده و برای مبتلایان به ویروس کرونا 

بلیتی صادر نمی شود.
معاون  جلالی،  ابولقاسم   ، قلم«  »هم  گزارش  به 
منظور  به  کشوری  هواپیمایی  سازمان  هوانوردی 
بازرسی و اطمینان از اتصال سیستم پذیرش مسافران 
تمام شرکت های هواپیمایی داخلی از روند غربالگری 
در  هواپیمایی  شرکتهای  توسط  کرونایی  مسافران 
کرد.شدراین  بازدید  مهرآباد  المللی  بین  فرودگاه 
آوری  فن  سازمان  نمایندگان  حضور  با  که  بازدید 
اطلاعات انجام شد، سیستم پذیرش مسافر شرکت های 
هواپیمایی داخلی از جهت اتصال به سامانه شناسایی 
بیماران مبتلا به ویروس کرونای وزارت بهداشت مورد 
بازرسی قرارگرفت. تمام شرکت های هواپیمایی داخلی 
به سامانه شناسایی بیماران مبتلا به کووید ۱۹ وزارت 
بهداشت متصل شدند. براین اساس ابتدا در زمان فروش 

بلیت، وضعیت مسافر ازطریق اتصال به بانک اطلاعاتی 
بیماران مبتلا به کرونا در وب سرویس ماسک وزارت 
بهداشت استعلام گرفته شده و درصورت ابتلا مسافر 
وضعیت  همچنین  شود.  نمی  صادر  بلیت  کرونا،  به 
مسافران در زمان حضور در فرودگاه و هنگام دریافت 
کارت پرواز از وب سرویس مذکور استعلام و درصورت 
ابتلا به کووید ۱۹، کارت پرواز صادر نمی شود.لازم به 
ذکر است شرایط فوق برای مسافرانی است که به کرونا 
مبتلا شده و نام آنان در سامانه فوق درج گردیده است. 
این مسافران پس از بهبود و با داشتن تست منفی کرونا 

می توانند جهت خرید بلیت اقدام نمایند.

ادامه رسیدگی به اصلاح 
ساختار بودجه 

در دستور کار مجلس

عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی اعلام کرد: 
ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون برنامه و بودجه و 
احکام اصلاح ساختار  برخی  محاسبات در مورد طرح 

بودجه کل کشور در دستور کار امروز مجلس است.
یکشنبه  روز  علنی  جلسه  قلم«،  »هم  گزارش  به 
مجلس شورای اسلامی با حضور ۱۹۱ نماینده  به ریاست 
محمد باقر قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی برگزار 

شد.
 نمایندگان با شماره صندلی فرد در صحن علنی و 
و کمیسیون  در ساختمان مشروطه  زوج  شماره های 

تلفیق  از طریق فضای مجازی در جلسه حضور دارند.
»احمد امیرآبادی فرهانی« عضو هیات رییسه مجلس 
در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی اعلام کرد که 
ادامه رسیدگی به گزارش کمیسیون برنامه و بودجه و 
محاسبات در مورد طرح برخی احکام مربوط به اصلاح 
ساختار بودجه کل کشور در دستور کار امروز یکشنبه 

نمایندگان ملت قرار دارد.
مورد  در  اقتصادی  کمیسیون  گزارش  افزود:  وی 
دوفوریتی  طرح  و  افزوده  ارزش  بر  مالیات  لایحه 
مستقیم،   مالیاتهای  قانون  ماده)۵4مکرر(  اصلاح 
تصویب  بر  مبنی  معادن  و  صنایع  کمیسیون  گزارش 
تقاضای تحقیق و تفحص از بررسی عملکرد شرکتهای 
و  خودرو   قیمت  و  کیفیت  در خصوص  خودروسازی 
بررسی گزارش  این کمیسیون در مورد طرح توسعه 
و تولید پایدار زنجیره فولاد با رویکرد اصلاح سیاست 
های تنظیم بازار برای دستور کار صحن علنی تعیین 

شده است.
رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح  عضو هیات 
کرد: گزارش کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری در 
مورد لایحه نحوه کمک های اشخاص حقیقی و حقوقی 
گزارش  کشور،  حرفه ای  و  فنی  آموزش  سازمان  به 
کمیسیون قضایی و حقوقی در مورد لایحه موافقتنامه 
انتقال محکومین بین دولت جمهوری اسلامی ایران و 
دولت فدراسیون روسیه و گزارش کمیسیون قضایی و 
حقوقی در مورد لایحه معاهده معاضدت حقوقی متقابل 
در امور مدنی بین جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
فدرال برزیل نیز در دستور کار نمایندگان ملت گنجانده 

شده است.
 مجلس در حالی تشکیل جلسه داد که پیرو رعایت 
شیوه نامه بهداشتی در راستای تعطیلی دو هفته ای در 
بیشتر بخش های کشور، نمایندگان با حدود نصف تعداد 
اعضای خود با رعایت فاصله گذاری اجتماعی در صحن 
حاضر شده و سایر نمایندگان به صورت مجازی وظایف 

مربوط به صحن را انجام می دهند.
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شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
اسلامی ضمن تشریح بازدید خود از روند اجرایی شدن 
ممنوعیت دو ساله صید ترال در آب های ایران گفت: 
قرار بر این شد که برای ترال دارهای بومی که با زحمت 
و مشارکت خانوادگی شناور ترال تهیه کرده اند، چاره 

اندیشی کنیم.
سمیه  ایسنا،  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
رفیعی، در مورد سفر خود و اعضای فراکسیونن محیط 
زیست به بندرعباس و استان هرمزگان برای پیگیری 
رئیس  عنوان  به  گفت:  ترال  صید  ممنوعیت  روند 
فراکسیون محیط زیست بابت نظارت بر اجرایی شدن 
وظایف سازمان شیلات  مبنی بر طرح آیش دریا ) لغو 
دو سال هر گونه فعالیت صید ترال در آب های ایران( 
وارد استان هرمزگان شدم. به گفته مسوولان سازمان 
شیلات ایران تمام فعالیت های صید ترال متوقف شده 
و همه شناورهای صید ترال به آب های بین المللی 

بازگشته اند.
شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
اسلامی با بیان این که تا دو سال دیگر هیچ مجوزی 
برای صید ترال فانوس ماهی در آب های ایران صادر 
نمی شود، گفت: تعدادی از شناورهای ترال متعلق به 
کشورهای خارجی بودند که بیشترشان به کشورهای 
خود بازگشته و ما در قبال آنها هیچ تعهدی نداریم. 
این  شدن  عملیاتی  برای  استانداری  در  جلسه ای 
نظارتی مثل  و همه دستگاه های  داشتیم  تفاهم نامه 
سازمان بازرسی، دادگستری، نیروی دریایی ارتش و 
سپاه و مرزبانی گزارشاتی در مورد فعالیت صید ترال 

و نوع روش آن ارائه کردند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی از 
آسیب شناسی دستگاه های نظارتی از صید ترال خبر 
داد و گفت: همه مسوولان این دستگاه ها معتقد بودند 
که تخصصی در زمینه آسیب شناسی این ماجرا ندارند، 

اما آسیب های آن را از نزدیک احساس می کنند مثلا 
یک مسئول استانی می گفت که صیادی را می شناسد 
که دو سال است با لنج سفر دریایی می کند تا درآمد 
کسب کند اما در دو ماه گذشته چندین بار به دریا 
رفته و دست خالی برگشته است. این در حالی است 
که هر سفر دریایی با لنج قریب به ۱۰ میلیون تومان 

هزینه دارد.
شورای  مجلس  زیست  محیط  فراکسیون  رئیس 
اسلامی درمورد چاره اندیشی سازمان های نظارتی در 
مورد ترال دارهای بومی که با ممنوعیت صید ترال، 
اقتصادشان به خطر افتاده گفت: عده ای ترال دار وجود 
دارند که در گذشته لنج داشتند این افراد لنج های خود 
را فروختند و با زحمت و مشارکت خانوادگی  شناور 
ترال خریدند. ما نمی خواهیم این ترال دارها بیکار شوند. 
به همین علت برای چاره اندیشی این موضوع این هفته 

با وزیر مربوطه جلسه ای خواهیم داشت.
رفیعی از پیشنهادهای سازمان شیلات و استانداری 
هرمزگان برای تامین اقتصاد ترال دارهای بومی خبر 
داد و گفت: بعضی از این راهکارها قابل اعتنا نیستند 
اما بعضی از آنها قابل بحث و بررسی هستند. یکی از 
مهمترین این راه حل ها این است که ترال دارهای بومی 
که تعداد زیادی هم ندارند برای صید به آب های آزاد 
بروند و ما در عوض یارانه سوخت در اختیار آنها قرار 
دهیم. ایران کمترین  استفاده را از آب های آزاد هند 

انجام داده است. سهمیه ما در این آب ها خالی است.
رئیس فراکسیون محیط زیست در پایان گفت: ما 
می خواهیم اتفاقی بیفتد که به نفع مردم باشد. ممکن 
است عده ای بخواهند از این قید ما برای فعالیت ترال 
داران بومی و ارائه یارانه سوخت سوءاستفاده کنند به 
این  به  باید راجع  نظارتی  همین خاطر دستگاه های 
موضوع اطلاعات دقیقی جمع آوری کرده و تعداد ترال 

داران بومی و شرایط اقتصادی آنها را بسنجند.

رییس فراکسیون محیط زیست مجلس:
فراکسیون محیط زیست برای اقتصاد »ترال دارهای بومی« 

چاره اندیشی می کند

در پی انتشار گزارشی از تخریب خانه 
یک زن در بندرعباس ابلاغ کرد

جهانگیری: دستگاه ها قبل از 
تامین سرپناه نباید اقدام به 

تخریب کنند

بر  نوشتی  پی  طی  جمهور  رییس  اول  معاون   
گزارش تخریب خانه یک زن در بندرعباس، ضمن 
به  دستوری  در  حادثه،  این  وقوع  از  تاسف  ابراز 
استانداران سراسر کشور تاکید کرد: لازم است همه 
دستگاه های استان قبل از تامین سرپناه مناسب برای 

افراد ساکن،  نباید اقدام به تخریب کنند.
اطلاع  پایگاه  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
رسانی معاون اول رییس جمهوری در متن ابلاغیه 
اسحاق جهانگیری آمده است:  متاسفانه گاهی شاهد 
اینگونه حوادث دردناک هستیم که روح و جان انسان 

را آزار می دهد.
معاون اول رییس جمهوری در این ابلاغیه تاکید 
کرد: لازم است به همه دستگاه های استان ابلاغ شود 
که قبل از تامین سرپناه مناسب برای افراد ساکن، 

نباید اقدام به تخریب کنند.
در ابلاغیه معاون اول رییس جمهوری آمده است: 
اعتبار دستگاه های ذیربط،  بر  یادآور می شود علاوه 
کمیته  کشور،  بودجه  و  برنامه  سازمان  ساله  همه 
امداد امام خمینی)ره( و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
اعتباراتی را به مسکن محرومان اختصاص می دهند 

که می توان از آنها استفاده کرد.
در روزهای اخیر، تخریب خانه دو فرد بی بضاعت 
در استانهای جنوبی کشور از سوی شهرداری ها که 
بدون اخذ مجوزهای لازم بنا شده بود، واکنش های 

مخالف بسیاری را برانگیخته است.

واکنش محسن رضایی به تخریب 
منزلی در بندرعباس

رضایی گفت: مردم امروز 
می گویند کاش یک نفر بیاید 
نیستم،  رئیس  من  بگوید  و 

سربازم.
»هم قلـم«  گـزارش  بـه 
محسن رضایی در اینستاگرام 
دربـاره تخریـب منـزل یـک 
خانـم در بندرعباس نوشـت:

قانون  روح  فرزندانش،  و  زن  این  ناله های 
اساسی و وجدان عمومی مردم را جریحه دار کرد. 
آقای روحانی روز اول آمد و گفت سرهنگ نیستم 

و حقوقدانم.
این چه حقوقدانی و مجری قانون اساسی است 
که اصل ۳۱ قانون اساسی را که بیانگر وظایف دولت 
می گویند  امروز  مردم  است؟  کرده  فراموش  است، 
نیستم،  رئیس  من  بگوید  و  بیاید  نفر  یک  کاش 

سربازم.

اقتـصادی

وزارت کشاورزی مسئول تنظیم بازار میوه شب عید شد
با وجود مخالفت وزارت جهاد کشاورزی، مسئولیت 
این  به  عید  شب  میوه  بازار  تنظیم  و  سازی  ذخیره 

وزارتخانه سپرده شد.
به گزارش »هم قلم«، در مصوبات اخیر ستاد تنظیم 
با اشاره به دستور مصوبات جلسه قبلی مبنی بر لزوم 
بررسی و برنامه ریزی به موقع وزارت جهاد کشاورزی 
شب  میوه  سازی  ذخیره  و  بازار  تنظیم  خصوص  در 
عید )افزایش معنی دار قیمت به دلیل خرید توسط 

وزارت  مخالفت  وجود  با  که  شده  اعلام  ها(  واسطه 
با  سازی،  ذخیره  مسئولیت  قبول  از  کشاورزی  جهاد 
تصمیم اعضای کارگروه تنظیم بازار مجددا محوریت 
و مسئولیت وزارت جهاد کشاورزی برای اجرای طرح 

مورد تاکید قرار گرفت.
با  دارد  مسئولیت  کشاورزی  جهاد  وزارت  بنابراین 
ذخیره سازی به موقع از افزایش قیمت میوه ها توسط 

واسطه ها در شب عید جلوگیری کند.
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نامه ای  در  آمریکا  سنای  دموکرات  نمایندگان 
این  خارجه  امور  وزارت  و  داری  خزانه  وزارت  به 
در  ایران  علیه  بیشتر  های  تحریم  اعمال  با  کشور، 
و  کرده  مخالفت  کرونا  بیماری  شیوع  موقعیت 
خوستار مجوزهای موقت برای کمک رسانی آمریکا 

در راستای مبارزه با این بیماری شدند.
فارن  مجله  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
حال  در  آمریکا  دموکرات  گذاران  قانون  پالیسی، 
مخالفت با برنامه دولت دونالد ترامپ رئیس جمهور 
آمریکا برای اقدام به افزایش تحریم ها علیه ایران و 
دیگر رقبای آمریکا هستند و از رئیس جمهور می 
خواهند ملایمت نشان داده و اجازه ارسال کمک ها 

برای مبارزه با بیمار کرونا را بدهد. 
در نامه این نمایندگان به استیون منوچن وزیر 
خزانه داری آمریکا و مایک پمپئو وزیر امور خارجه 
آمریکا،  هفتاد و پنج نماینده دموکرات سنای آمریکا 
و مجلس نمایندگان از دولت ترامپ خواستند یک 
مجوز موقت کلی که دربرگیرنده مجاز بودن ارسال 
و  مصنوعی  تنفس  دستگاه  تشخیص،  های  کیت 
تجهیزات شخصی محافظتی لازم برای مبارزه با همه 

گیری بیماری کرونا است را صادر کنند. 
نوشتند:  شده  یاد  نامه  در  گذاران  قانون  این 
چگونه  که  است  داده  نشان  گیر  همه  بیماری  این 
در حال  ما  توسط  ها  تحریم  کارگیری گسترده  به 
مجازات های  و  است  نظام سلامت عمومی  تضعیف 
قانونی را اعمال می کند که تجارت در زمینه مواد و 
تجهیزات لازم برای مقابله با ویروس کرونا را محدود 
کرده و به مردم عادی آسیب می زند. مسدود کردن 
یا کند کردن جریان منابع پزشکی نه واکنشی موثر 
به این بیماری را در جهان ایجاد می کند و نه در 

راستای منافع ملی ما است. 

بنا بر این گزارش، دولت جو بایدن رئیس جمهور 
را  هایی  معافیت  مجوز  احتمالا  آمریکا  منتخب 
خواهد داد که کمک رسانی های آمریکا در زمینه 
این بیماری را تسهیل کند اما چند ماه آینده مهم 

خواهد بود.
بایدن از ترامپ خواسته است مجوزهایی را برای 
تجهیزات  و  دارویی  های  شرکت  از  کالاها  ارسال 
را  مخصوص  هایی  کانال  و  بدهد  ایران  به  پزشکی 
برای بانک ها و شرکت های خدماتی ایجاد کند تا 
ایرانی ها به درمان های حیاتی و ضروری دسترسی 
دفتر  سوی  از  مشابهی  مجوزهای  باشند.  داشته 
در  آمریکا  داری  خزانه  وزارت  های  دارایی  کنترل 
دولت جورج دبل یو بوش و باراک اوباما داده شده 
بود تا در زلزله های دو دهه گذشته به ایران کمک 
رسانی شود.  بر اساس این گزارش، درخواست این 
قانون گذاران در پی این مطرح می شود که دولت 
ترامپ گفته است قصد دارد تحریم های جدیدی تا 

زمان روی کار بودن علیه ایران اعمال کند. 
هدف این تحریم ها سخت کردن کار دولت بعدی 
است که  ای  توافق هسته  به  بازگشت  برای  آمریکا 
دولت ترامپ در سال ۲۰۱۸ با ناقص تلقی کردنش، 

از آن خارج شد.

درخواست نمایندگان آمریکایی از ترامپ 
برای خودداری از تحریم بیشتر ایران

ذوالنور: 
به حضرت عباس هیچ کس در این مجلس مخالف برداشتن 

تحریم نیست
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
با بیان این که هیچ کس  مجلس شورای اسلامی 
در این مجلس مخالف برداشتن تحریم ها نیست بر 
ضرورت حفظ موضع عزت و قدرت در مقابل آمریکا 

و تمرکز در امتیازگیری از طرف مقابل تاکید کرد.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام مجتبی ذورالنور 
یکشنبه  امروز  صبح  علنی  جلسه  در  تذکری  در 
به  دولت  کردن  متهم  با  اسلامی  شورای  مجلس 
و  امنیتی  و  دشمن  برای  قرمز  فرش  کردن  پهن 
این  خواندن  انقلاب  از  بعد  کابینه  سیاسی ترین 
دولت، اظهار کرد: این را می دانید که اگر از موضع 
ضعف و سستی برخورد کنید میدان امتیازگیری را 
را  امتیازگیری  زمینه  پیشاپیش  و  دادید  دست  از 
برای دشمن فراهم کردید. شاعر درست گفته که 
» اظهار عجز پیش ستمگر ابلهی است/ اشک کباب 

باعث طغیان آتش است«.
افزود: به حضرت عباس به کسی که شما  وی 
مخالف  مجلس  این  در  کس  هیچ  دارید  قبول 
برداشتن تحریم نیست ولی از موضع اقتدار و عزت 
ورود کنید که حق مردم را تضییع نکنید؛ از همین 

اول از موضع عجز شروع نکنید که برجام بدبختی 
بود و ادامه اش بدبختی بیشتری برای مردم فراهم 
از  و  کنید  ورود  قدرت  و  عزت  موضع  از  می کند. 
اصول و ارزش ها و حقوق ملت عقب نشینی نکنید 

و محکم بایستید.
اسلامی  شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
خطاب به رییس جمهور مدعی شد: یعنی چه که 
دوروبری های شما هر کدام در تمجید آمریکا و در 
حل این موضوع که می خواهیم تحریم ها را برداریم 
تمام حملات شان به نیروهای منتقد داخلی است؟ 
شما در امتیازگیری از طرف مقابل متمرکز شوید نه 

این که مرتب فریاد ننه من غریب سر بدهید.
نیکزاد نایب رئیس مجلس شورای اسلامی که اداره 
جلسه را برعهده داشت در پاسخ به این تذکر گفت: 
تحریم های ظالمانه علیه ملت بزرگ و مقاوم ایران که 
انجام داده چیزی است که  ایالات متحده به ناحق 
دموکرات ها  خیلی بیشتر از جمهوری خواه ها  آن ار 
تصویب کردند امیدی به هیچ کدام نیست مگر این که 
ملت بزرگ ایران و دولت به حرف حضرت آقا گوش 

دهند و مقاوم باشند.

معافیت عراق از تحریم های ایران ۴5 
روز دیگر تمدید شد

های  تحریم  از  عراق  معافیت  آمریکا  خارجه  وزارت 
ایران را 4۵ روز دیگر تمدید کرد.

واشنتگتن  روزنامه  از  نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
پست،  دولت دونالد ترامپ روز جمعه  طول مدت معافیت 
از تحریم های ایران برای عراق را که این کشور را قادر 
می سازد به واردات انرژی از ایران ادامه دهد، کاهش داد. 
می  به طول  روز  معمولا ۱۲۰  ها  تحریم  از  معافیت 
مایک  توسط  ایران  بر  فشار  افزایش  از  انجامند که پس 
پمپئو وزیر اموز خارجه این کشور، این مدت به ۶۰ روز 

کاهش یافت. 
یک سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در این باره 
گفت که پمپئو  این معافیت را به مدت  4۵ روز دیگر 
تمدید کرده است و این اقدام دولت ترامپ را با تصمیم 
پایان  از  این معافیت ها پیش  یا لغو کلی  نهایی تمدید 
دوران ریاست جمهوری دونالد ترامپ در ۲۰ ژانویه مواجه 
می سازد. این سخنگو ادامه داد: وزیر امور خارجه معافیت 
از تحریم ها برای عراق را تمدید کرد تا این کشور بتواند 
جهت واردات برق از ایران تبادلات مالی مربوطه را انجام 
دهد. این معافیت اطمینان ایجاد می کند که عراق قادر 
به تامین نیازهای کوتاه مدتش دز زمینه انرژی است،  در 
حالی که گام هایی در راستای کاهش وابستگی به واردات 

ایران بر می دارد. 
عراق با واردات گاز و برق از ایران یک سوم نیازهایش 

در زمینه انرژی را تامین می کند.

سفارت ایران در کابل اعلام کرد:
 اصابت موشک به ساختمان 
سفارت تلفاتی نداشته است 

توییتی  در  کابل  در  ایران  اسلامی  سفارت جمهوری 
ایران  سفارت  ساختمان  به  موشک  اصابت   : کرد  اعلام 

تلفاتی نداشته است. 
سفارت کشورمان در افغانستان در توییتی نوشت:  یکی 
از موشک های شلیک شده صبح روز شنبه ۹۹/۰۹/۰۱در 
فرود  کابل  در  ایران  اسلامی  جمهوری  سفارت  محوطه 
آمده و ترکش های متعددی به ساختمان اصلی، شیشه 

ها، تأسیسات و تجهیزات سفارت اصابت نمود.
کلیه  و  برنداشت  در  تلفاتی  حادثه  این  خوشبختانه 

پرسنل سفارت در سلامت کامل به سر می برند.
امروز  که صبح  کرده  اعلام  افغانستان  وزارت کشور   
)شنبه( ۱4 موشک به شهر کابل شلیک شده است. به 
نفر  و ۱۱  کشته  نفر  سه  حادثه  این  در  نهاد  این  گفته 
کشور  وزارت  سخنگوی  آرین،  طارق  شده اند.  زخمی 
افغانستان گفته که این موشکها ساعت ۸:۵۰ صبح امروز 
نقاط مختلف شهر شلیک شده است.اکمل سمسور،  به 
سخنگوی وزارت بهداشت افغانستان نیز گفته که در این 

حادثه ۵ نفر کشته و ۲۱ تن دیگر زخمی شده اند.
نشده  انجام  آنان  توسط  این حمله  که  گفته  طالبان 
است.هنوز هیچ گروهی مسئولیت این انفجار را برعهده 
نگرفته است. این انفجار درست کمی پیش از دیدارهای 
دولت  با  آمریکا  خارجه  وزیر  پامپئو،  مایک  جداگانه 
افغانستان و طالبان رخ داد که قرار است امروز در قطر 
و در بحبوحه مذاکرات روند صلح بر سر خروج نیروهای 
آمریکایی از افغانستان برگزار شود.طالبان با استناد به مفاد 
توافقنامه خروج آمریکا که در ماه فوریه در قطر امضا شد، 
در  شهری  مناطق  علیه  حملاتی  که  است  شده  متعهد 

افغانستان انجام ندهد.

اقتـصادی
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نشست  معتقدند:  عربی  رسانه های  تحلیلگران 
مجازی »گروه ۲۰« در عربستان برخلاف خوش بینی ها 
داشت  نخواهد  همراه  به  میزبان  برای  دستاوردی 
به  دادن  اولویت  درباره  گروه  این  اعضای  اختلاف  و 
مسائل اقتصادی یا بهداشتی در شرایط کنونی بحران 
تردیدهایی  و  ابهام ها  با  را  گروه  این  آینده  جهانی، 

همراه خواهد کرد.
به گزارش »هم قلم« به نقل از  ایرنا، نشست ۲ روزه 
سران گروه ۲۰ روز شنبه ۲۱ نوامبر )۱ آذر( به صورت 
ویدئو کنفرانس به میزبانی عربستان آغاز شد. عربستان 
نخستین کشور عربی است که این نشست را میزبانی 
می کند. عربستان به عنوان بزرگترین صادر کننده نفت 
خاورمیانه  منطقه  در  آمریکا  نخست  متحد  و  جهان 
هنگامی که در دسامبر سال ۲۰۱۹ ریاست گروه ۲۰ را 
به دست گرفت، بسیار امیدوار بود. »محمد بن سلمان« 
بلندپروازی های خود  در چارچوب  ولیعهد سعودی ها 
امیدوار بود که با این نشست بتواند چهره این کشور 
را که به دلیل کارنامه سیاه جنگ یمن، قتل »جمال 
نادیده گرفتن مسائل حقوق بشری در  خاشقچی« و 
داخل و جنگ افروزی در خارج لکه دار شده در صحنه 
بین المللی ترمیم کند و توجه جهانیان را به اصلاحات 
اقتصادی مورد ادعای خود در طرح چشم انداز ۲۰۳۰ 
صورت  به  نشست  این  برگزاری  اما  سازد.  معطوف 
بلندپایه  رهبران  برخی  کم رنگ  استقبال  و  مجازی 
درباره  اختلاف نظرها  وجود  و   ۲۰ گروه  کشورهای 
این  بلندپروازی های  به  جهانی،  کنونی  مهم  مسائل 
شاهزاده سعودی ضربه وارد کرده است. اکنون نشست 
گروه ۲۰ در شرایطی در ریاض برگزار می شود که در 
آمریکا، ترامپ حامی سردمداران ریاض با شکست روبرو 
شده است و بسیاری از تحلیلگران و ناظران گمانه زنی 
می کنند در نتیجه این شکست طوفان های سهمگینی 
وزیدن خواهد گرفت که این طوفان کشورهای عربی 
حاشیه خلیج فارس و به ویژه عربستان را هدف قرار 

خواهد داد.

 باخت سعودی ها در شرط بندی بر روی 
نشست گروه ۲۰

ریاست  هنگامی که عربستان در دسامبر ۲۰۱۹ 
بود  امیدوار  گرفت  عهده  بر  را   ۲۰ گروه  دوره ای 
اشتباه  سیاست های  برخی  درباره  غرب  نگرانی  که 
داخلی و خارجی عربستان از بین برود. ولیعهد این 
جهانی  نشست  این  با  که  می کرد  پیش بینی  کشور 
از  را  خود  و  ترمیم  را  خود  مخدوش  چهره  بتواند 
انزوای جهانی خارج سازد و جایگاه عربستان را در 
عرصه جهانی بهبود بخشد. اما برگزاری این نشست 
به صورت مجازی و ویدیو کنفرانس در شرایطی که 
روبرو  کرونا  تاخت وتاز  و  اقتصادی  رکود  با  جهان 
است به منزله نواخته شدن سیلی محکم به صورت 

بلند پروازی های بن سلمان است.
این زمینه  لبنان در  گزارشگر روزنامه »الاخبار« 
نوشت: دولت عربستان با میزبانی نشست گروه ۲۰ 
کلید  عربستان  که  کند  بازاریابی  اینگونه  می خواهد 

پرونده های اقتصادی و توسعه را در دست دارد. این 
در حالی که این کشور در تنوع بخشی به درآمدهای 
نفت  هم  هنوز  و  است  شده  روبرو  شکست  با  خود 
ستون فقرات درآمدها و اقتصاد این کشور را تشکیل 
می دهد. این نشست در شرایطی پس از جنایت قتل 
استانبول  در  عربستان  کنسولگری  در  خاشقچی 
عربستان  بشری  حقوق  کارنامه  که  می شود  برگزار 
توجه  کانون  در  نشست  این  برگزاری  آستانه  در 
جهانیان قرار گرفت و گروه های مدافع حقوق بشری 
و نمایندگان مجلس در غرب از کشورهای ثروتمند 
خواسته  بودند که در این نشست شرکت نکنند. در 
انگلیس،  قانون گذاران  از  تن  ده ها  چارچوب  این 
این  برگزاری  آستانه  در  آمریکا  و  اروپا  اتحادیه 
عربستان  بودند  خواسته  خود  دولت های  از  نشست 
را به دلیل کارنامه سیاه حقوق بشری زیر فشار قرار 

دهند و یا اینکه در این نشست حضور نیابند.
الیوم«،  »رای  الکترونیکی  روزنامه  نوشته  به 
برگزاری حضوری  با  بودند  امیدوار  رهبران سعودی 
اصلاحاتی  اقدامات  از  را  جهانیان  نشست،  این 
نفوذ  کاهش  و  زنان  حقوق  زمینه  در  ویژه  به  خود 
نهادهای دینی وهابیت آگاه سازند تا چهره خود در 
اما نادیده گرفتن  میان جوامع غربی بهبود بخشند. 
حقوق بشر، نبود آزادی ها به ویژه آزادی  بیان و نبود 
دستگاه قضایی عادلانه سبب شده است که بسیاری 
از رهبران جهان خود را با درخواست ها برای تحریم 
این نشست هماهنگ کنند و این نشست در سطح 

پایینی برگزار شود.
گزارشگر روزنامه رای الیوم نوشت: رهبران سعودی 
بر این موضوع شرط بندی کرده اند که ریاست آنان بر 
نشست گروه ۲۰ فرصت گران بهایی را برایشان فراهم 
کند و آنان بتوانند میلیاردها دلار سرمایه خارجی را در 
بخش های گردشگری و فناوری جذب کنند، اما شیوع 
گسترده ویروس کرونا در سراسر جهان و جنایت های 
جنگ یمن، ترور خاشقچی، بازداشت شمار بسیاری از 
فعالان حقوق بشر، شاهزادگان و بازرگانان سعودی و 
مصادره بیش از یک میلیارد دلار از ثروت آنان به بهانه 
مبارزه با فساد همه با هم سبب شده اند که شرط بندی  
سعودی ها با شکست روبرو شود و نتایج معکوسی به 

دنبال داشته باشد.

 عربستان در انتظار سیاست بایدن
می شود  برگزار  که  شرایطی  در  گروه ۲۰  نشست 
نتیجه شکست  ترامپ در  ریاست جمهوری  که دوره 

بهترین  او  است.  رسیدن  پایان  به  حال  در  انتخاباتی 
دوست سعودی ها بود. اکنون عربستان باید منتظر آغاز 
به کار دولت »بایدن« و تاثیر سیاست های وی بر روی 
روابط آمریکا و عربستان باشد. این در شرایطی است که 
عربستان نگران است که بایدن رویکرد دولت »اوباما« 
را در پیش گیرد. زیرا بایدن در دوران تبلیغات ریاست 
انتقاد از سیاست های ترامپ درباره  با  جمهوری خود 
عربستان گفته است با برخی رهبران عربستان رفتار 
او وعده داده است به حمایت  سختی خواهد داشت. 
داد.  پایان خواهد  یمن  در جنگ  عربستان  از  آمریکا 
این موضوع در واقع به معنای فاصله گرفتن و جدایی 
از سیاست های ترامپ است که همواره از عربستان در 

جنگ یمن حمایت می کرد.
به نوشته روزنامه رای الیوم، از شانس بد، رهبران 
 ۲۰ گروه  نشست  برگزاری   با  می خواستند  سعودی 
اما  بخشند،  بهبود  جهانی  عرصه  در  را  خود  چهره 
ترامپ به عنوان حامی اصلی آنان در انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا شکست خورده و اکنون در شرایطی 
قرار گرفته است که خود وی هم نیاز به پشتیبان دارد 

و آینده وی مبهم است.
برپایه گزارش روزنامه الاخبار »رابرت موگیلنیکی« 
خلیج  حاشیه  عربی  کشورهای  اندیشکده  پژوهشگر 
فارس در واشنگتن گفت با وجود اینکه فضای نشست 
این  باید  بازهم  دارد.  فاصله  آرمان گرایی  از  گروه ۲۰ 
نمایش ادامه یابد. سعودی ها باید تا حد امکان از این 
نشست استفاده کنند تا طرح های دولت آینده آمریکا 

مشخص شود.
نوشت:  لندن  چاپ  »العرب«  روزنامه  گزارشگر 
بحران های  سال   ۲۰۲۰ سال  که  گفت  می توان 
و  بود  جهان  اقتصادی  و  زیستی  سیاسی،  بهداشتی، 
قضایای  این  میان  در  آن  کنونی  نسخه  با   ۲۰ گروه 
حساس سردرگم است. گروه ۲۰ اکنون با بحران واقعی 
روبرو است و این بحران اهمیت و کارآمدی آن را با 
موجود  اختلاف های  است.  کرده  روبرو  واقعی  آزمون 
و  جهانی  مسائل  از  بسیاری  درباره  گروه ۲۰  اعضای 
مسائل  به  توجه  ضرورت  درباره  ویژه  به  منطقه ای 
در  کنونی  شرایط  در  بهداشتی  مسائل  یا  اقتصادی 
نتیجه این نشست تاثیر خواهد گذاشت. این اختلاف ها 
قدرت  و  است  ضعیف  گروه  این  که  می دهد  نشان 
پرداختن به مسائل جهانی را در شرایط نیاز ندارد و با 
توجه به چنین وضعیتی پس از پایان نشست گروه ۲۰، 
سوالی که به شدت مطرح خواهد شد این است که چرا 

گروه ۲۰ ادامه دارد؟

نشست بی فروغ 
»گروه ۲۰« 

در ریاض

بین المللی
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 وزارت دفاع جمهوری آذربایجان روز جمعه از ورود 
ارتش این کشور به شهرستان »آقدام « واقع در ۳۷۸ 

کیلومتری جنوب - غرب باکو ، خبر داد.
   شهرستان آقدام که در سال ۱۹۹۳ میلادی از 
سوی نیروهای ارمنستان اشغال شده  بود ، بر اساس 
توافق سه جانبه ۹  نوامبر ) ۱۹ آبان  ماه ( روسای 
جمهوری آذربایجان ، روسیه و نخست وزیر ارمنستان 

به جمهوری آذربایجان پس داده شد .
 آقدام  که یکی از شهرستانهای مهم منطقه قره 
باغ به شمار می رود ، در  ۲۷ سال گذشته مانند شش 
شهرستان دیگر تحت اشغال  ، بطور کامل تخریب 
شده است .  این شهرستان  واقع در ۲۵ کیلومتری 
شهر »خانکندی« مرکز قره باغ کوهستانی از موقعیت 
استراتژیک برخوردار است  و راه ورود  به سه شهرستان 
دیگر »خوجاوند« ، »اسگران« و »آقدره« در قره باغ 

است.
 با ورود ارتش جمهوری آذربایجان به شهرستان 
این  ساکن   آذربایجانی  جنگی  آوارگان   ، آقدام 

شهرستان پس از ۲۷ سال فاصله  فرصت بازگشت به 
خانه خود را دارند .

این در حالی است که منابع خبری جمهوری    
آذربایجان و ارمنستان گزارش دادند ، ارامنه در حین 
ترک این شهرستان خانه ها و  دیگر واحدهای مسکونی 

و اجتماعی را به آتش کشیدند .
جمهوری  روسای  جانبه  سه  توافق  اساس  بر    
دو    ، ارمنستان  وزیر  نخست  و  روسیه   ، آذربایجان 
شهرستان باقی مانده  »کلبجر« و »لاچین« در قره باغ 
تا  ۱۱ آذرماه  به جمهوری آذربایجان پس داده شود .

ارتش جمهوری آذربایجان وارد شهرستان 
آقدام در قره باغ شد

اتیوپی میانجیگری اتحادیه آفریقا جهت حل 
بحران تیگرای را نپذیرفت

انجام گفت  آفریقا  اتحادیه  میانجیگری  اتیوپی 
های  درگیری  با  ارتباط  در  زودهنگام  وگوهای 
نظامی جاری در ایالت تیگرای واقع در شمال این 

کشور را رد کرد .
خبرگزاری  از   نقل  به  قلم«  »هم  گزارش  به 
انتخاب سه تن  از  رویترز، این در حالی است که 
از رؤسای جمهور آفریقایی از سوی اتحادیه آفریقا 
تیگرای که طی  بحران  در  میانجیگری  منظور  به 
دو هفته گذشته جریان دارد، چند ساعت بیشتر 

سپری نشده بود.
جمهوری  رؤسای  از  تن  سه  آفریقا  اتحادیه 
عنوان  به  را  آفریقایی  کشورهای  در  پیشین 
بحران  این  فصل  و  حل  جهت  خود  فرستاده 
برگزید اما دفتر نخست وزیری اتیوپی امروز شنبه 
گفت که خبر مربوط به فرستاده های یاد شده را 

دروغین توصیف کرد.
بشر  و  امدادرسانی  نهادهای  دیگر  سوی  از 
ضمن  شنبه  امروز  متحد  ملل  سازمان  دوستانه 
درخواست برای برقراری آتش بس موقت و فوری 
به  فوری  کمک های  ارسال  خواستار  اتیوپی،  در 

مردم آسیب دیده از جنگ در این کشور شدند.
ایجاد  خواستار  همچنین  متحد  ملل  سازمان 
با  غیرنظامیان  به  دسترسی  برای  کوریدورهایی 

هدف امدادرسانی به آنان شد.
عالی  کمیساریای  سخنگوی  بلوچ«  »بابار 
پناهندگان سازمان ملل در این ارتباط گفت: این 
برنامه ریزی برای تحت پوشش قرار  نهاد در حال 
دادن دویست هزار تن از آوارگان جنگی در اتیوپی 

طی شش ماه آینده است.
پناهندگان  کمیساریای  گزارش،  بنابراین 
و  سازماندهی  سرگرم  همچنین  ملل  سازمان 
امدادرسانی به سی هزار پناهجوی اتیوپیایی است 
که طی دو هفته گذشته به شرق سودان رسیده اند.

»ویل کارتر« مدیر شواری پناهندگان سازمان 
ملل نیز گفت: بسیاری از پناهجویان اتیوپیایی که 

به سودان گریخته اند، در فضای باز می خوابند.
»ابی احمد« نخست وزیر اتیوپی در صدر دولت 
با صدور  نوامبر(    4( آبان  این کشور ۱4  ائتلافی 
دستور حمله به شبه نظامیان »جبهه آزادیبخش 
عملا  تیگرای،  شمالی  ایالت  در  مستقر  تیگرای« 

وارد جنگی داخلی در این کشور شده است.
بر اساس این گزارش ، نیروهای نظامی دولت 
تیگرای  ایالت  در  »ادیگرات«  شهر  اتیوپی  فدرال 

در شمال این کشور را به تصرف خود درآوردند.
این  مسلح  نیروهای  کرد  اعلام  اتیوپی  دولت 
کشور کنترل شهر »ادیگرات«  در ۱۱۶ کیلومتری 

»مکله« مرکز تیگرای را در اختیار گرفته اند.
»مکله« مرکز ایالت تیگرای در ۹۰۰ کیلومتری 

آدیس آبابا پایتخت اتیوپی قرار دارد.
این شهر  تصرف  کرد  اعلام  رویترز  خبرگزاری 
را بطور مستقل نمی تواند تایید کند زیرا تمامی 
از زمان آغاز  ایالت  اینترنتی این  خطوط تلفنی و 

درگیری قطع است.
اتیوپی چند روز  این در حالی است که ارتش 
پیش نیز از تصرف یک شهر دیگر در ایالت تیگرای 

خبر داده بود.

اورشلیم پست: 
ناو جدید سپاه تهدیدی برای 

نیروی دریایی آمریکاست

روزنامه صهیونیستی ورشلیم پست در گزارشی 
پرداخته  پاسداران  سپاه  جدید  ناو  تشریح  به 
انواع  با  را  کشتی  عرشه  ایران  است:  نوشته  و 
کارهایی  چه  دهد  نشان  تا  کرده  پر  تسلیحات 

می تواند انجام دهد.
گزارشی  در  پست  اورشلیم  ایسنا،  گزارش  به 
نوشت:  رودکی  شهید  پیمای  اقیانوس  ناو  درباره 
رودکی  شهید  نام  با  جدیدی  کشتی  از  ایران 
یک  ناو  این  ظاهر  در  گرچه  است.  کرده  رونمایی 
ایران  اما  برسد  نظر  به  ترابری  مخصوص  کشتی 
عرشه آن را با انواع اقسام تسلیحات پر کرده است 

تا نشان دهد چه کارهایی می تواند انجام دهد.
هوایی  عکس های  طبق  نوشت:  روزنامه  این 
چندین  به  مجهز  کشتی  این  تندروی  قایق های 
سیستم پرتاب راکت هستند. این کشتی همچنین 
خرداد،  سوم  پیشرفته  هوایی  پدافند  دارای 
در  است .  ضدناو  موشک های  و  پهپاد  هلیکوپتر، 

واقع این یک زرادخانه شناور است.
با  است:  آمده  این گزارش  از  در بخش دیگری 
زیادی  آتش  قدرت  آمریکا  دریایی  نیروی  اینکه 
یک  ایرانی  جدید  کشتی  حال  این  با  اما  دارند 

تهدید برای آن است.

پیام نتانیاهو به بایدن: 
به برجام بازنگردید

به  پیامی  در  صهیونیستی  رژیم  وزیر  نخست 
رئیس جمهور منتخب آمریکا گفت: ما باید سیاست 
تا مطمئن شویم که  سازش ناپذیری را حفظ کنیم 

ایران سلاح هسته ای توسعه نمی دهد.
اورشلیم پست،  از  به نقل  به گزارش »هم قلم« 
بنیامین نتایاهو روز یکشنبه در مراسم یادبود داوید 
بن گوریون، اولین نخست وزیر رژیم صهیونیستی در 
منتخب  رئیس جمهور  بایدن،  جو  به  واضح  پیامی 
ایران[  ]با  پیشین  هسته ای  توافق  به  گفت:  آمریکا 
را حفظ  باید سیاست سازش ناپذیری  ما  بازنگردید. 
هسته ای  سلاح  ایران  که  شویم  مطمئن  تا  کنیم 

توسعه نمی دهد.
رژیم  ناپذیر«  تغییر  موضع   « همچنین  نتانیاهو 
صهیونیستی در مقابل هسته ای شدن ایران و مخالفت با 

توافق هسته ای با ایران را ستود.

بین المللی
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دبیرکل انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان کیش 
از مذاکره با قطر برای پذیرش مسافران و تماشگران 
بازی های جام جهانی ۲۰۲۲ در جزیره کیش خبر 

داد.
، محسن قریب در جلسه  به گزارش »هم قلم« 
حضور  با  که  ایران  اتاق  گردشگری  کمیسیون 
انجمن سرمایه گذاران  و  اقتصادی  فعالان  از  جمعی 
در  گفت:  شد،  برگزار  کیش  جزیره  کارآفرینان  و 
حال رایزنی با مسؤولان کشور قطر و افراد مرتبط با 
بازی های جام جهانی ۲۰۲۲ هستیم تا بتوانیم بخشی 
از مسافران و بازدیدکنندگان این رویداد را در جزیره 
این  مناسب  بسیار  از ظرفیت  و  باشیم  پذیرا  کیش 

رویداد بین المللی بهترین بهره را ببریم.
او با انتقاد از دستورالعمل های خلق الساعه، اظهار 
که  مختلفی  بخشنامه های  و  دستورالعمل ها  کرد: 
حضور  و  فعالیت  برای  را  کار  می کند  تغییر  مرتباً 

سرمایه گذاران سخت کرده است.
بنابر گزارش روابط عمومی کمیسیون گردشگری 
اتاق ایران، علی اکبر عبدالملکی ـ رییس کمیسیون 
رییس  که  نشست  این  در  ـ  ایران  اتاق  گردشگری 
جامعه  رییس  سرمایه گذاران،  انجمن  امنای  هیأت 
مراکز پذیرایی، رییس جامعه هتلداران، رییس جامعه 
صاحبان  سندیکای  رییس  و  بازرگانان  و  بازاریان 

صنایع کیش حضور داشتند،  با اشاره به قابلیت های 
جزیره کیش در جذب گردشگر، این جزیره را نمونه 
بسیار موفقی برای الگو گرفتن کل کشور دانست و 
بیان کرد: امیدوارم دیگر شهرها و استان های کشور 
صنعت  رونق  در  کیش  گردشگری  موفق  تجربه  از 

گردشگری بهره ببرند.
او در ادامه به تشکیل فدراسیون گردشگری اشاره 
کرد و افزود: از طریق فعالیت این فدراسیون می توانیم 
توزیع عادلانه گردشگر را در تمام نقاط گردشگری 
کشور شاهد باشیم و با تبادل تجربیات موفق باعث 
پیشرفت و رونق در برخی نقاط کم برخوردار کشور 
ایجاد  درباره  پیشنهادهایی  نشست،  این  شویم.در 
کمیته مناطق آزاد کشور در کمیسیون گردشگری 
اتاق ایران و تاسیس شعبه ای از اتاق بازرگانی ایران 

در کیش مطرح شد.

مذاکره کیش با قطر برای پذیرش مسافران جام جهانی

روزهای هوای شهر  این  بودن  بارانی  به  توجه  با 
با مشکل زمین تمرین  تهران، تیم فوتبال استقلال 

مواجه شده است.
این  ، تیم فوتبال استقلال  به گزارش »هم قلم« 
روزها درگیر حاشیه های بسیاری شده است و اتفاقات 
بعد از بازی با فولاد باعث شده این تیم باز هم تمرکز 
خود را از دست بدهد و مشکلات جدیدی سر راه این 
تیم قرار بگیرد.روز گذشته، تیم فوتبال استقلال تمرین 
ریکاوری خود را در سالن سرپوشیده انجام داد. دلیل 
اصلی این کار، بارانی بودن هوا در زمین چمن مجموعه 
سالن  آبی پوشان  شده  باعث  که  بود  انقلاب  ورزشی 

سرپوشیده را برای تمرین انتخاب کنند.
تیم  این  بازیکنان  استقلال،  کادرفنی  تصمیم  با 
امروز )یک شنبه(  استراحت خواهند کرد و از دوشنبه 
تمرینات خود را برای مصاف با ماشین سازی دنبال 
خواهند کرد. به نظر می رسد یکی از مهم ترین دلایل 
باشد.  استقلال  تمرین  استراحت، مشکل زمین  این 

بسیار  بارانی  هوای  و  آب  در  انقلاب  چمن  زمین 
تحت تاثیر قرار می گیرد و کیفیت خود را از دست 
دچار  استقلال  شده  موجب  مساله  این  و  می دهد 
مشکل زمین تمرین شود.در حال حاضر با توجه به 
کیفیت نامطلوب زمین های تمرین استقلال، برگزاری 
و  دارد  قرار  ابهام  از  هاله ای  در  تیم  این  تمرینات 
باید دید مدیران استقلال برای حل این مساله چه 

تصمیمی خواهند گرفت.

و روش های ممنوعه  مواد  لیست 
آژانس  سوی  از  میلادی  سال ۲۰۲۱ 
)وادا(  دوپینگ  با  مبارزه  جهانی 

مشخص شد.
اجباری  بخشی  ممنوعه  لیست 
برنامه  المللی  بین  استانداردهای  از 

جهانی مبارزه با دوپینگ است. این لیست هر سال 
پس از مشورت های گسترده انجام شده توسط وادا 
به روز رسانی می شود و از ابتدای ژانویه ۲۰۲۱ قابل 
اجراست. مواد ممنوعه در زمان مسابقه؛ برای رشته 
دوره  آژانس جهانی مشخص شده،  توسط  هایی که 
حین مسابقه دوره ای است که از نیمه شب روز قبل 

از مسابقه )ساعت ۱۱:۵۹ نیمه 
آغاز  از مسابقه(  قبل  روز  شب 
اتمام  و  مسابقه  پایان  تا  شده 
فرآیند جمع آوری نمونه های 
پس از آن مسابقه ادامه خواهد 

داشت.
مواد ممنوعه در همه زمان ها؛ موادی هستند که 
در حین  ممنوعه  های  روش  یا  مواد  آن  از  استفاده 
برای  است.  ممنوع  مسابقات  خارج  یا  و  مسابقات 
مشاهده متن کامل لیست داروها و روش های ممنوعه 
سال ۲۰۲۱ میلادی بر اساس آئین نامه آژانس جهانی 

مبارزه با دوپینگ، می توانید اینجا کلیک کنید.

استقلال مشکل زمین تمرین دارد

مواد و روش های ممنوعه ورزش در سال ۲۰۲۱

 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: محمد رضا تقوی فرد
 زیر نظر شورای سردبیری

 لیتو گرافی و چاپ: گل آذین   
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بدترین بارسلونای قرن ۲۱

شکست بارسلونا برابر اتلتیکومادرید موجب شد 
بدترین شروع ۲۵ سال اخیر این تیم به ثبت برسد.

به گزارش »هم قلم« به نقل از بی ساکر، بارسلونا 
پیش از فیفا دی به نظر می رسید بیدار شده است 
و دیگر قرار نیست خبری از نتایج ضعیف باشد. این 
تیم برابر رئال بتیس جشنواره گل به راه انداخت اما 
دو هفته بعد دوباره مغلوب شد. اتلتیکومادرید فوق 
العاده در همه زمینه ها می خواست تیم برتر مقابل 
آبی اناری ها باشد که به هدفش رسید و با یک گل 

پیروز شد.  
در حالی که تیم رونالد کومان سه امتیاز دیگری 
را از دست داد دیگو پابلو سیمئونه نخستین پیروزی 
اش را برابر بارسلونا در لالیگا جشن گرفت. شکست 
آبی اناری ها در واندا پتروپولیتانو شرایط را بد کرد 
و موجب نگرانی هواداران شد. آبی اناری ها اکنون 
پس از انجام هشت بازی با یازده امتیاز در جایگاه 
تساوی  دو  پیروزی،  )سه  دارند  قرار  یازدهم جدول 
دو  در  کاتالانی  تیم  اساس  این  بر  و سه شکست(. 
این  است.  داده  از دست  را  امتیاز  فصل ۱۳  از  ماه 
اخیر  سال   ۲۵ بارسای  بدترین  شده  موجب  نتایج 
دیده شود. از زمانی که برای هر پیروزی سه امتیاز 
در نظر گرفته شد آبی اناری ها این چنین فصل را 
بد شروع نکرده بودند. به عبارتی شروع فاجعه باری 
داشتند. پیش از این بدترین شروع ها به فصل های 
۰۳-۲۰۰۲ و ۰4-۲۰۰۳ بر می گشت که بارسا در هر 

دو فصل پس از هشت بازی ۱۲ امتیاز از دست داد.

نوبت به مدیر غیر ورزشی رسید
سیاح، مدیرعامل جدید تراکتور

انتخاب  تراکتور  جدید  مدیرعامل  و  هیات مدیره 
شدند. به گزارش »هم قلم« ، با تصمیم هیات مدیره 
هلدینگ دریک، اعضای هیات مدیره باشگاه تراکتور 
باشگاه  مدیره  هیات  اعضای  اسامی  شدند.  انتخاب 

تراکتور به شرح زیر است:
رییس هیات مدیره: عباس الیاسی، نایب رییس و 
مدیرعامل: سجاد سیاح، اعضای هیات مدیره: عبدالله 

رحیم لوی بنیس، فایق مجرد و حسین امین دخت
همچنین سجاد سیاح، معاونان ورزشی و سرمایه 
اساس،  این  بر  شد.  باشگاه   اقتصادی  و  گذاری 
هوشنگ نصیرزاده معاون ورزشی باشگاه خواهد بود 
معاون سرمایه  عنوان  به  نیز  امین دخت  و حسین 

گذاری و اقتصادی فعالیت می کند.

ورزشی


